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Protokół Nr XXI.2016 

z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 19 grudnia 2016 roku 

 

    1. Otwarcie obrad XXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
  Otwarcia obrad XXI sesji V kadencji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Mirosław Gąsik 

stwierdzając obecność 19 radnych. Przewodniczący Rady przywitał, Zarząd Powiatu 
Żagańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką, 
Radcę Prawnego Andrzeja Skibińskiego, dyrektorów jednostek organizacyjnych, 
Naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego, samorządowców obecnych na sali, 
przedstawicieli prasy lokalnej. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy są propozycje do zmiany porządku obrad? 
Starosta Henryk Janowicz: chciałbym wnieść na dzisiejsze obrady projekty uchwał w 
sprawie: 
rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa dot. Uchwały Nr XX.1.2016 z dnia  
17 listopada 2016 r. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zaproponował zmienić kolejność porządku obrad sesji 
tj. pkt. 4 i 5 przenieść po podjęciu wszystkich uchwał. 
Radny Zbigniew Białkowski: zanim będziemy wprowadzali do porządku obrad projekt 
uchwały prosilibyśmy o parę słów, czego dokładnie dotyczy ten projekt. Chcielibyśmy się 
zapoznać z jego treścią, ponieważ przed chwileczką dostaliśmy i wszyscy chcemy go 
wprowadzić, a do końca nie wiemy, o co w nim chodzi. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: dyskusja będzie dopiero podczas omawiania tego 
projektu uchwały, a teraz głosujemy jedynie za wprowadzeniem. 
Radny Zbigniew Białkowski: tak, tylko, żeby wprowadzić do porządku to musimy wiedzieć, co 
wprowadzamy. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: otrzymał Pan projekt tej uchwały, który ma Pan przed 
sobą.  
Radny Zbigniew Białkowski: jeżeli Pan nie chce powiedzieć, to ja powiem, że jest to projekt 
uchwały, w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa dotyczącej uchwały 
z dnia 17 listopada 2016 roku i w §1 nie uwzględnić wezwania Regionu Zielonogórskiego 
NSZZ „Solidarność” w Zielonej Górze.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie propozycję zmiany zgłoszoną 
przez Starostę Henryka Janowicza.  
Propozycja zmiany została przyjęta przy 16 głosach „za”, 2 „przeciwnych”, 1 
„wstrzymującym” 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie propozycję zmiany kolejności 
porządku obrad sesji tj. pkt. 4 i 5 przenieść po podjęciu wszystkich uchwał. 
Propozycja zmiany kolejności porządku obrad została przyjęta przy 16 głosach „za”, 2 
„przeciwnych”, 1 „wstrzymującym”. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie porządek obrad po 
wprowadzonych zmianach. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach został przyjęty przy 17 głosach „za”, 2 
„przeciwnych”. 

Porządek obrad po wprowadzonych poprawkach przedstawiał się następująco: 

    1. Otwarcie obrad XXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
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       3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 
           - Nr XIX z dnia 10 listopada 2016 roku, 
           - Nr XX z dnia 17 listopada 2016 roku. 
       4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
          1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 2024, 
              a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finan-

sowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 2024, 
              b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze, 
              c) dyskusja, 
              d) przedstawienie opinii Komisji Rady Powiatu o projekcie uchwały w sprawie Wielolet-

niej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 2024, 
              e) głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 
          2) uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na 2017 rok, 
              a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu 

żagańskiego na rok 2017, 
              b)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2017, 
              c) dyskusja, 
             d)   przedstawienie opinii Komisji Rady Powiatu o projekcie uchwały w sprawie uchwale-

nia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2017,   
             e)   głosowanie nad projektem uchwały budżetowej, 
          3) zmian budżetu, 
          4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022, 
          5) wydatków zamieszczonych w budżecie Powiatu Żagańskiego, których niezrealizowane 

kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2016, 
           6 udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Niegosławice na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Utwardzenie drogi gruntowej w miejscowości 
Niegosławice na działce nr 185”, 

  7) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskie-
mu w 2016 r, 

          8) określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu żagańskiego  
w roku 2017, 

          9) wyrażenia zgody na zbycie 1/6 udziału w nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Żagańskiego, 

       10) przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu Żagańskiego, 
     11) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Żagańskiego na 2017 rok, 
     12) uchwalenia planu pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego na 2017 rok, 

       13) rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa dot. Uchwały Nr XX.1.2016 z dnia  
17 listopada 2016 r. 

   5. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
   6. Interpelacje radnych. 
   7. Odpowiedzi na interpelacje. 
   8. Informacje i oświadczenia. 
   9. Wnioski. 
 10. Zamknięcie obrad XXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
   3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

        - Nr XIX z dnia 10 listopada 2016 roku, 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik:  do zapoznania się z protokołem XIX sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 10 listopada 2016 roku został wyznaczony Radny Roman 
Śliwiński oraz Radny Zbigniew Teler, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Roman Śliwiński: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Radny Zbigniew Teler: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół Nr XIX.2016 z obrad 
sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 10 listopada 2016 roku.  
Protokół Nr XIX.2016 z dnia 10 listopada 2016 roku został przyjęty jednogłośnie. 

           - Nr XX z dnia 17 listopada 2016 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik:  do zapoznania się z protokołem XX sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 17 listopada 2016 roku został wyznaczony Radny Zdzisław 
Wilczyński oraz Radny Bolesław Wróblewski, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Zdzisław Wilczyński: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Radny Bolesław Wróblewski: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół Nr XX.2016 z obrad 
sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 17 listopada 2016 roku.  
Protokół Nr XX.2016 z dnia 17 listopada 2016 roku został przyjęty jednogłośnie. 

     4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

          1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 

2024, 

              a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 2024, 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką o przed-

stawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Żagańskiego na lata 2017 – 2024. 

     Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: wieloletnia prognoza finansowa została opracowana na lata 
2017 – 2024. W swoich założeniach Zarząd Powiatu przyjął proponowane zadłużenie w 2017 
roku w wysokości 4.500.000,00 zł i zostało to wprowadzone w wieloletniej prognozie finanso-
wej. Zadłużenie na 31 grudnia 2017 roku wyniesie 20.200.000,00 zł. Na dzień 31 grudnia 2016 
roku zadłużenie powiatu wynosi 18.750.000,00 zł. W wieloletniej prognozie finansowej wyka-
zano również przedsięwzięcia, są to trzy zadania współfinansowane ze środków unii europejskiej 
tj. Modernizacja kształcenia zawodowego w powiecie żagańskim, projekt obejmujący lata 2016 
– 2022. „Szansa na Samodzielność” - projekt realizowany w latach 2016 – 2018 oraz „Przebu-
dowa drogi powiatowej nr 1066F w miejscowości Bożnów, zadanie realizowane w latach 2015 – 
2018.  
W wieloletniej prognozie finansowej wykazano również wskaźniki spłaty zadłużenia i te wskaź-
niki w roku 2017 wynoszą 5,38%, dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań określony w art. 
243 ustawy o finansach publicznych wynosi 8,20%. 

              b) odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Zielonej Górze, 
Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Tomasza Hucała o odczytanie 
opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze. 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: uchwała nr 656.2016 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 8 grudnia 2016 roku w sprawie 
wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 2024. Skład Orzekający Izby Obrachunkowej w Zielonej 
Górze w osobach: 
1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 
2. Joanna Chruściel – Członek, 
3. Adriana Kamedulska – Członek, 
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opiniuje pozytywnie przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt uchwały  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 2024. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał również pouczenie do w/w uchwały. 

Uchwała Nr 656.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 8 grudnia 2016 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 2024, 

stanowi załącznik do protokołu. 

     Na obrady sesji przyszedł Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak, w dalszych obradach brało 

udział 20 radnych. 

              c) dyskusja, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 

     Radny Zbigniew Białkowski: na początek chciałem się dowiedzieć, jaka jest podstawa prawna, 
którą dzisiaj będziemy głosować w projekcie uchwały wieloletniej prognozy finansowej, czy ta, 
która obowiązywała wtedy, kiedy był pisany projekt, czy ta, która obowiązuje na dzień dzisiej-
szy? Chciałbym otrzymać odpowiedź, bo z tego, co wiem to na dzień dzisiejszy obowiązuje tekst 
jednolity w dzienniku ustaw z 2016 roku poz.1870 i prosiłbym, aby uwzględnić to i zmienić. 
Druga rzecz, jaką chciałem podjąć to jest, że otrzymaliśmy dnia 1 grudnia 2016 roku pismo, 
które dotyczyło zmiany w projekcie, ale przede wszystkim uchwały budżetowej, chociaż ona 
rzutuje na wieloletnią prognozę finansową. Powiem tak, trochę już jestem w samorządzie i 
pierwszy raz widzę pismo, które 1 grudnia 2016 roku dotarło do radnych, że w związku z błę-
dami, jakie się pokazały w projekcie, który został przedstawiony w dniu 15 listopada 2016 roku 
dla radnych, ale zostało również wysłane dnia 30 listopada 2016 roku pismo do RIO. Z tego, co 
ja wiem to musimy procedować nad projektem, który był przedstawiony 15 listopada 2016 roku, 
natomiast wszystko, co jest po, to możemy poprawiać, ale autopoprawką.  Z tego tytułu chciał-
bym, abyśmy się do tego odnieśli. Kolejna sprawa, która mnie nurtuje, Panie Starosto przykre 
jest to, że rozmawialiśmy tyle razy i prosiliśmy Pana w imieniu mieszkańców Żagania, gdzie jest 
ich 26.000, o to, żebyśmy w budżecie na przyszły rok umieścili remont ul. Żelaznej. Jednak nie 
zostało to uwzględnione, do tego wrócimy, jak będzie projekt, ale będąc przy projekcie wielolet-
niej prognozie finansowej to ja mam do Pana takie pytanie: czy Pan w najbliższych latach planu-
je remont ul. Żelaznej, jeżeli tak to pokuśmy się o to, żebyśmy w wieloletniej prognozie finan-
sowej umieścili to zadanie. Myślę, że nie ma problemu, ponieważ to zadanie zostało rozpoczęte, 
albo będzie rozpoczęte. Rozpoczęte zostało tym działaniem, że została wykonana dokumentacja 
i to możemy traktować, jako rozpoczęcie działań związanych z remontem ul. Żelaznej. Ewentu-
alnie możemy przyjąć remont mostu, jeżeli on nastąpi, jako początek i stąd moja propozycja, 
żebyśmy w wieloletniej prognozie finansowej tam, gdzie jest wykaz przedsięwzięć na lata 2017 
– 2024 w liczbie 1.3.2, gdzie są wydatki majątkowe, dopisali zadanie. W zależności od tego, jak 
Pani Skarbnik pasuje, czy to nawiązujące do tego, że my rozpoczęliśmy w 2016 roku wykonanie 
projektu i wpisać nazwę, że był wykonany projekt, natomiast, jako kontynuacja będzie remont 
chodników, ewentualnie i jezdni w kolejnych latach. Ja bym proponował, jeżeli to się nie znala-
zło w budżecie na rok 2017, to żeby się to znalazło w budżecie na rok 2018. Ewentualnie, jeżeli 
dalej byłoby za mało pieniędzy to również na rok 2019. Jeżeli będziemy już przy budżecie to 
będziemy w stanie pewne środki wyłuskać na ten cel, nie ruszając zbytnio budżetu. Jak byłby 
problem z nazwaniem tych zadań to ja mogę się pokusić i spróbować je nazwać, aczkolwiek 
wolałbym to pozostawić Pani Skarbnik. To byłyby moje uwagi do wieloletniej prognozy finan-
sowej. 

     Starosta Henryk Janowicz: w odpowiedzi na temat ul. Żelaznej. Mam przed sobą pewne 
dokumenty, które od dłuższego czasu są przygotowywane. Zostało wysłane pismo do wodocią-
gów żagańskich, dokładnie 15 grudnia tego roku, pismo dotyczące ugody przedsądowej. Mamy 
zebrane dokumenty, zrobione laboratoryjne badanie, jeżeli chodzi o zagęszczenie gruntu pod 
budowę, bo jak wiecie, tam była robiona inwestycja w postaci przebudowy kanalizacji, któryś 
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etap, dla kolonii Moczyń. Ja zawsze jestem otwarty na inwestycje, ale trzeba sobie powiedzieć 
jasno, wreszcie stanowczo, że najpierw trzeba sobie powiedzieć jasno, że najpierw trzeba tą 
drogę, część tej ulicy oddać, jako plac budowy, żeby powiat przyjął. Mam zrobiony kosztorys 
przez osoby, które się zajmują i mają odpowiednie kwalifikacje i uprawnienia do naprawy sza-
cunkowej tj. około 980.000,00 zł na naprawę tego, co trzeba naprawić. Mam badania laborato-
ryjne firmy niezależnej, która to zrobiła i oprócz tego część dokumentacji, protokoły, które 
mówią jasno, że nie odebrano tej ulicy. Wysłałem odpowiednie pisma do Wojewódzkiego Fun-
duszu Ochrony Środowiska i z tego, co mi jest wiadomo, część dokumentów prawie 90% wysła-
no do ministerstwa, żeby rozstrzygnęli te uchybienia, które miały miejsce. Powiem tak, będzie-
my robić ulicę Żelazną, a dowodem tego, jak powiedział Pan Radny, bo jest już zaplanowana, w 
tym roku zrobiony projekt mostu na ul. Żelaznej. Po zrobieniu projektu mostu składamy wnioski 
do ministerstwa infrastruktury o dofinansowanie przebudowy mostu na ul. Żelaznej i to mamy 
zamiar robić w przyszłym roku. Są to planowane inwestycje w prognozie długoterminowej i 
jeżeli to zostanie zrobione i zostaną usunięte techniczne niedoskonałości przez szkody, które ma 
zrobić wykonawca wodociągów i kanalizacji, powiat przyjmie drogę i będziemy wspólnie z 
miastem, między innymi z Panem Radnym i Radnymi Miasta, dogadywać się, co do dalszych 
inwestycji w postaci przebudowy nawierzchni drogi, naprawy chodników, remontów chodni-
ków. Tyle, co mogę powiedzieć w tej prognozie finansowej. Dalej powie Pani Skarbnik. 

    Radny Zbigniew Białkowski: myślę, że z Panem Starostą się nie rozumiemy. Panie Starosto 
mówimy o wieloletniej prognozie finansowej. Ja wskazałem rok 2018, 2019, natomiast pan 
mówi o przyszłym roku. Powiem tak, to jest wasza sprawa, jako Zarządu i Spółki, jak wy się 
dogadujecie, myślę, że rok powinien wam wystarczyć, dlatego mówię o wprowadzeniu tego 
zadania w 2018 roku, a nie o wprowadzeniu już teraz. Jeżeli nie można będzie, jeżeli nie doga-
dacie się to wprowadzamy w 2018 lub 2019 roku. Moja prośba dotyczy tego, żebyśmy w wielo-
letniej prognozie finansowej umieścili to zadanie na kolejne lata. W przeciągu roku możecie się 
dogadać, tym bardziej, że wiem, że Spółka deklarowała chęć partycypacji w kosztach naprawy, 
tylko tyle, że Prezes nie został dopuszczony do głosu. Szkoda, bo wtedy myślę, że wszystko by 
się wyjaśniło i nie mielilibyśmy tego samego w kółko. Mówimy o dwóch różnych rzeczach i 
myślę, że to jest czas na to, żebyście się wy dogadali, wy. 

    Starosta Henryk Janowicz: ja powiem uczciwie. Powiedzmy sobie tak: 2017, 2018, 2019, my 
mówimy o planach, które realizujemy, jest to prognoza długoterminowa. Ja mówię tak, w roku 
2017 jest przebudowa mostu, mamy nierozwiązane problemy w postaci nie odebrania drogi, jest 
ugoda przedsądowa, którą wysłaliśmy. Biuro Prawne, które obsługuje powiat, wysłało do wodo-
ciągów, to powiedzmy sobie uczciwie, gdzie jest ta procedura, gdzie jest ta sytuacja, w sądzie. 
Niech sąd resztę rozstrzygnie, bo nie można się tłumaczyć z tego, że wielbłąd ma garba, nie 
można się z tego tłumaczyć. Powiem tak, długoterminowa prognoza finansowa mówi, że może-
my w przyszłym roku wprowadzić następne zadania i proszę mi wierzyć Panie Radny, jest Pan 
od tego, że  reprezentuje Pan mieszkańców Żagania, niech Pan w 2017 roku zacznie wprowa-
dzać te zadania. Nie sztuka udowadniać nam, że jesteśmy tacy, a nie inni. Proszę troszkę własnej 
inicjatywy, przekonywać, przekonywać Zarząd, Starostę, Radnych, jeżeli jest to potrzebne. Pan 
mówi, że ktoś kogoś nie dopuścił do głosu, ja Panu przedstawiłem realną wyliczoną kwotę, jaka 
jest potrzebna na odtworzenie tego, co kiedyś ktoś zepsuł, jest to około miliona. Jeżeli ktoś 
mówi, że przeznaczy kilkadziesiąt tysięcy na odnowienie nawierzchni na ul. Żelaznej, to jest coś 
nie tak. Jeżeli eksperci mówią, że to jest około miliona, no to Szanowni Radni Wy się godzicie 
na to, żeby nas ktoś oszukiwał, Wy się godzicie na łamanie prawa? Nie Panie Radny, ja sobie na 
to nie pozwolę, bo ja w imieniu mieszkańców odpowiadam za ten majątek i w imieniu Radnych, 
którzy mnie wybrali, ja się na to nie zgadzam. My musimy działać z godnie z litera prawa, a nie 
zgodnie z literą …., absolutnie, ja na to się nie zgodzę.   

    Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: odnośnie wieloletniej prognozy finansowej, autopoprawki 
wnosi Zarząd i to, co ma być dopisane w przedsięwzięciach o tym decyduje Zarząd, a nie ja.  
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W związku z tym, jeżeli będzie taka decyzja Zarządu, to oczywiście uchwałą w roku 2017 w 
każdym momencie może być wpisane przedsięwzięcie, jeżeli obejmuje, co najmniej kolejne trzy 
lata i wtedy uważa się to za przedsięwzięcie. Jeżeli chodzi o podstawę prawną to będzie wpisany 
jednolity tekst, który obowiązuje na dzień dzisiejszy. W projekcie budżetu Pan wniósł pismo, 
które było wysłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej, ponieważ w wersji opisowej mieliście 
wpisane tak, jak powinno być wpisane w akcie normatywnym, jest to §11, w którym upoważnia 
się Zarząd do emisji obligacji w wysokości 4.500.000,00 zł i na co te obligacje zostaną przezna-
czone.  
W opisowej wersji było dobrze, po prostu przepisując akt normatywny nie otworzyłam zakładki 
tej, która powinna być otworzona. Regionalna Izba Obrachunkowa wystąpiła, że w wersji opi-
sowej jest, co innego niż w akcie normatywnym i to zostało po prostu poprawione. Są to takie 
błędy, nie, że były planowane obligacje w wysokości 5.000.000,00 zł, a są 4.5000.000,00 zł, bo 
tyle ile było, tyle jest. Jest to zwykły błąd piśmienniczy w nawale pracy.  

    Radny Tomasz Kwarciński: chciałbym poprzeć wniosek Radnego Zbigniewa Białkowskiego, bo  
z tego, co dowiedzieliśmy się od Pani Skarbnik, nie ma przeszkód żeby takie zadanie zawrzeć  
w wieloletniej prognozie finansowej, bo tak, jak powiedziała, jeżeli dotyczy to do trzech lat, to 
można to zrobić. W takim razie apeluję do Zarządu, aby wprowadził tą zmianę do wieloletniej 
prognozy finansowej. Wierząc w profesjonalizm i często podkreślaną przez Pana Starostę chęć 
dogadania, kompromisu, bo ja wierzę w bardzo dobrą wolę Pana Starosty, wierzę też w umiejęt-
ności negocjacyjne, jeśli chodzi o rozmowy z żagańskimi wodociągami. Właśnie pokładając 
nadzieję w tym profesjonalizmie, proszę o wprowadzenie tego do wieloletniej prognozy finan-
sowej. Skoro była tu mowa o sprawie sądowej, to chciałem zadać pytanie, kto w latach 2013 – 
2014 był, z ramienia Zarządu, odpowiedzialny za nadzór nad drogami? 

     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik zapytał, czy ktoś jeszcze chciał zabrać głos? 
     Radni nie podejmowali dalszej dyskusji. 
              d) przedstawienie opinii Komisji Rady Powiatu o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 

2024, 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda:  komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 

              e) głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2017 – 2024. 
  Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 2 „przeciwnych” przy udziale 20 radnych. 

          2) uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na 2017 rok, 
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              a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej 

powiatu żagańskiego na rok 2017, 
     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką o przed-

stawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na 
rok 2017. 

 
     Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: ogółem projekt dochodów na 2017 rok wynosi 

71.619.256 zł w tym: 
- dochody bieżące 66.947.611 zł – w tym min.: 
- dochody majątkowe 4.671.645 zł w tym: 
Ogółem projekt wydatków na 2017 rok  - 73.728.935 zł w tym: 
1. Wydatki bieżące na łączną kwotę - 63.925.035 zł, w tym: 

- rezerwy 994.000 zł  
- dotacje udzielone w roku 2017 na zadania bieżące w kwocie ogółem 3.304.555 zł. 

 2.  Wydatki majątkowe na łączną kwotę 9.803.900 zł w tym:,  
- dotacje udzielone w roku 2017 na zadania majątkowe w kwocie ogółem 1.690.555 zł. 

W planie dochodów i wydatków budżetowych ustala się dochody i wydatki w wysokości 
173.000 zł na realizacje zadań z zakresu ochrony środowiska w 2017 roku. 
Ustala się plan wydzielonego rachunku dochodów jednostek oświatowych i wydatków na 
kwotę 274.498 zł. 
W 2017 roku Powiat będzie realizował projekty współfinansowane ze środków UE w tym: 
1. Modernizacja kształcenia zawodowego w Powiecie Żagańskim wydatki 2.768.345 zł do-

chody 2.407.809 zł, 
2. SZANSA NA SAMODZIELNOŚĆ wydatki 1.338.844 zł; dochody 1.074.417 zł, 
3. „Przebudowa drogi powiatowej nr 1066F od km 0+000 do km 4+480 w miejscowości 

BOŻNÓW" PROW- wydatki – 76.574 zł. 
Planowane rozchody - 3.050.000 zł w tym: 

     3.050.000 zł – wykup obligacji w tym: 
2.550.000 zł – zaciągniętych w 2007- 2008 roku w wysokości 7.700.000 zł , na pokrycie de-
ficytu. 
500.000 zł – obligacje emitowane w 2013 r. w wysokości 12.050.000 zł , na wcześniejszą 
spłatę zadłużenia w BOŚ (rolowanie długu w celu spełnienia wskaźnika z art.243 ustawy  
o finansach publicznych). 
 Planowane przychody - 5.159.679 zł w tym: 
 659.679 zł Wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy 
4.500.000 zł Przychody ze sprzedaży innych papierów wartościowych – emisja obligacji na: 

           1.450.000 zł pokrycie planowanego deficytu budżetu 2017 roku 
3.050.000 zł spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościo-
wych. 
Podsumowanie: 
Projekt budżetu na 2017 rok przedstawia się następująco: 
Po stronie dochodów 71 619 256,00 

Po stronie przychodów 5 159 679,00 
Razem dochody i przychody  76 778 935,00 

Po stronie wydatków 73 728 935,00 
Po stronie rozchodów  3 050 000,00 
Razem wydatki i rozchody 76 778 935,00 
Różnica między dochodami i wydatkami stanowi deficyt budżetowy w kwocie 2.109.679 zł. 
Deficyt zostanie pokryty: 
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Wolnymi środkami w kwocie 659.679 zł 
Przychodami ze sprzedaży innych papierów wartościowych- 1.450.000 zł 
Upoważnia się Zarząd Powiatu do: 
1) zaciągania kredytów i pożyczek krótkoterminowych na pokrycie występującego w ciągu 

roku przejściowego deficytu budżetu do wysokości 2.000.000 zł;  
2) emisji obligacji w wysokości 4.500.000 zł w tym: 

a) na pokrycie planowanego deficytu w kwocie 1.450.000 zł 
b) na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych 

( obligacji)  - 3.050.000 zł  
3) dokonywania zmian w planie wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pra-

cy oraz wydatków majątkowych w ramach działu klasyfikacji budżetowej; 
4) upoważnienia w drodze uchwały kierowników jednostek organizacyjnych powiatu do 

dokonywania zmian w planie wydatków jednostki w ramach tego samego rozdziału klasy-
fikacji budżetowej, za wyjątkiem wydatków na wynagrodzenia i pochodne od wynagro-
dzeń oraz wydatków majątkowych. 

5) lokowania wolnych środków na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank pro-
wadzący obsługę budżetu powiatu. 

             2. Ustala się kwotę w wysokości  5.000.000 zł, do której Zarząd Powiatu może samodzielnie 
zaciągać zobowiązania. 

              b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały w 

sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2017, 
Przewodniczący Rady poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Jacka Grzelaka o odczytanie opinii 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze.  
Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak: uchwała nr 655.2016 Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 8 grudnia 2016 roku w sprawie wydania opinii 
o projekcie uchwały w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 
2017. 
Skład Orzekający Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w osobach: 
1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 
2. Joanna Chruściel – Członek, 
3. Adriana Kamedulska – Członek, 
opiniuje pozytywnie przedłożony przez Zarząd Powiatu Żagańskiego projekt uchwały  
w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2017. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał również pouczenie do w/w uchwały. 
Uchwała Nr 655.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze z dnia 8 grudnia 2016 roku w sprawie wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2017, stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak: uchwała nr 657.2016 Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 4 grudnia 2016 roku w sprawie wydania opinii 
dotyczącej możliwości sfinansowania deficytu budżetu ustalonego w projekcie uchwały budże-
towej Powiatu Żagańskiego na rok 2017. 
Skład Orzekający Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w osobach: 
1. Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 
2. Joanna Chruściel – Członek, 
3. Adriana Kamedulska – Członek, 
opiniuje pozytywnie możliwość sfinansowania deficytu budżetu ustalonego w projekcie uchwały 
budżetowej Powiatu Żagańskiego na rok 2017. 
Uchwała Nr 657.2016 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze  

z dnia 8 grudnia 2016 roku w sprawie wydania opinii dotyczącej możliwości sfinansowania 
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deficytu budżetu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Żagańskiego na rok 2017, 

stanowi załącznik do protokołu. 

              c) dyskusja, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Kwarciński: jeśli chodzi o ten projekt uchwały, chciałbym, żeby wprowadzono 
zmiany w całym projekcie, bo chodzi konkretnie o dz. 750 §75020 rozdz. 4010, a chodzi mi 
konkretnie o wynagrodzenia osobowe pracowników, jeśli chodzi o Starostwo Powiatowe. Jest 
to kwota prawie 4.000.000,00 zł, tzn. 3.842.000,00 zł, a ma to związek z przedłożonym i dzisiaj 
obradowanym porządkiem. Jest w nim punkt rezygnacja etatowego członka zarządu Pana 
Łukasza Kowczyka. Z tego, co się orientuję ta kwota rocznie, która była wydawana na 
wynagrodzenie dla etatowego członka zarządu jest znaczna i można ją teraz przeznaczyć lepiej. 
Byłby to, moim zdaniem, duży ukłon w stosunku do społeczeństwa, że obniżamy kwotę na 
administrację i można tą kwotę przeznaczyć na różne zadania związane z niepełnosprawnymi 
dziećmi w SOSW, bo z tego, co wiem są tam duże potrzeby. Także wnioskowałbym o tą 
kwotę, tak ostrożnie mówię około 80.000,00 zł rocznie. Nie ma etetowego członka, bo jak 
widzę nie został wprowadzony ten punkt, a zresztą Pan Starosta też wypowiadał się na ten 
temat, że ta funkcja nie do końca spełniała swoje zadania. Dlatego myśle, że jak najbardziej 
zasadne byłoby zmienienie tej uchwały, chyba, że ta uchwała budżetowa zakładała już brak 
etatowego członka zarządu.  
Radny Zbigniew Bialkoiwski: mam takie pytanie, czy to ja mam pecha, czy wszyscy koledzy 
również, bo w przedstawionym projekcie uchwały budżetowej, który otrzymałem na dzień 15 
listopada 2016 roku, gdzie zaczyna się projekt, brakuje mi trzeciej strony. Ja nie wiem, czy to 
jest tylko u mnie, czy u innych kolegów, bo to jest już którys raz. Kolejna sprawa, Panie 
Starosto ja już wcześniej składałem wniosek o wpisanie do budżetu, jak również składałem 
interpelacje i ponowiłbym to dzisiaj, abyśmy dla miasta Żagania, mieszkańców, przeznaczyli 
dotację w wysokości 50.000,00 zł odnośnie budowy oświetlenia na ul. Żelaznej. Nie chodzi o 
to, żeby Pan je budował, tylko chodzi o to, żeby Pan gminie miejskiej przekazał dotacje na ten 
cel. Więc moja prośba pierwsza jest taka, żebyśmy to uwzględnili, bo to jest naprawdę nie duża 
kwota, natomiast droga jest droga powiatową, dlatego myślę, że Starostwu powinno zależeć na 
bezpieczeństwie ludzi chodzących po tej drodze. Dalej powiem tak, tak jak mówiłem 
wnioskuję dalej o to, żebyśmy jednak w tym projekcie budżetu na 2017 rok umieścili 
przynajmniej remont chodników na ul. Żelaznej. Nie mówimy o nawierzchni, tylko mówimy o 
chodnikach. Dlaczego, z tego tytułu, że w budżecie znalazły się ulice, o które ja wcześniej 
wnioskowałem, a więc ul. Śląska, Buczka, bo tak naprawdę składając wniosek o umieszczenie 
ulic czterech, a w Żaganiu dobrze, że przynajmniej są te i tam będą remointy chodników. Z 
tego, co widziałem pismo była tam kwota z wystąpieniem do miasta o dotację około 
560.000,00 zł, natomiast my w budżecie mamy 700.000,00 zł, to już jest wzrost, który jest 
może takim parasolem bezpieczeństwa. Nic nowego na razie w tym budżecie nie ma, jeżeli 
będzie robiona Śląska i Buczka również będą posiadały dofinansowanie ze strony Urzędu 
Miasta. Z tego, co wiem Burmistrz wysłał do Pana pismo, w którym się zadeklarował, że 25% 
do remontu ul. Śląskiej, ale kosztorysu powykonawczego, dołoży. Tak samo, jak dołoży do ul. 
Buczka też 25% i również deklarował, że dołoży do ul. Żelaznej, czyli, jak byśmy pozbierali te 
środki to myślę, że przynajmniej na jakiś etap, pierwszą część czodnika moglibyśmy spokojnie 
uzbierać i taki zadanie proponowałbym żebyśmy wprowadzili do budżetu. Dalej mam do Pana 
Starosty kolejne pytanie. W zeszłym roku w budżecie było 12.000,00 zł na promocję powiatu i 
ta promocja miała się odbywać przez punkt informacji w Żaganiu. W tym roku tej pozycji nie 
znajduję, a więc w jaki sposób Pan Starosta planuje promować powiat i imprezy, które się w 
nim odbywają skoro zrezygnował Pan z tej formy? Z tego, co wiem to ona bardzo dobrze 
funkcjonowała, dobrze promowaliśmy w tym punkcie wszystkie gminy należące do powiatu 
żagańskiego, a więc szkoda by było z tego rezygnować, chyba, że jest jakiś inny pomysł. 
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Dobrze, że znalazło się te 10.000,00 zł na bibliotekę powiatową, aczkolwiek w budżecie nie 
zostało określone, które miasto będzie realizowało prowadzenie zadań biblioteki powiatowej. 
Panie Starosto, czy Pan uważa, że te śrdki, które przeznaczamy na sport szkolny dla młodzieży, 
są wystarczające w tym budżecie, czy też nie do końca? Moim zdaniem te pieniądze są dosyć 
małe, ja słyszałem w przeciągu roku wiele krytycznych uwag o sporcie, przede wszystkim o 
tym sporcie międzyszkolnym. Może byśmy dofinansowali odrobinę dla młodzieży, aby mogli 
popołudniami wynajmować halę, robić rozgrywki w takim trybie, jak to powinno wyglądać, a 
nie w takim, że wuefiści gdzieś tam po lekcjach organizują u siebie w szkole daną dyscyplinę. 
Więc to byłaby taka moja gorąca prośba, żebyśmy szli również w tym kierunku i to nie chodzi 
o duże pieniądze, bo chodzi o zwiększenie tych środków o 5.000,00 zł, 10.000,00 zł może 
15.000,00 zł. Chciałbym się również dowiedzieć o klucz dzielenia środków na szkoły, bo tu 
patrzę na wydatki bieżące szkoły podstawowej specjalnej w Żaganiu i Szprotawie. Powiem tak, 
czy to zależy od ilości uczniów, że w jednej jest więcej, a w drugiej mniej. W szkole 
podstawowej specjalnej w Żaganiu jest 1.187.000,00 zł, natomiast w Szprotawie jest 
1.695.000,00 zł, a jeśli chodzi o gimnazjum też jest pewna różnica tj. 743.000,00 zł w Żaganiu, 
a 799.000,00 zł w Szprotawie. Według jakiego klucza zostały te pieniądze podzielone, czy ze 
względu na stopień niepełnosprawności, czy ze względu na ilość uczniów, czy innych 
powodów? Ja bym tego budżetu najlepiej nie oceniał, bo nie jest idealny, ale zawiera pewne 
elementy związane z Żaganiem, a więc są dwie ulice, które będą remontowane, chociaż cały 
czas prosimy w imieniu mieszkańców, żeby była również trzecia ulica. Zależy mi również na 
tym, aby na czas dostwali wypłaty nauczyciele, urzędnicy i wszyscy inni pracownicy, z tego 
tytułu proszę, jeżeli będę głosował za budżetem, nie brać tego, że głosuję z jakichś.., a nie 
powinienem, to nie jest tak. Ja również walczyłem o te elementy, które są zapisane w budżecie 
i z tego tytułu nie mogę wystąpić przeciwko swoim zadaniom.  
Starosta Henryk Janowicz: co do tego budżetu, ujmujemy wszystkie cyfry, jakie są w budżcie. 
Jeżeli chodzi o zatrudnienie, nikt nie zmienił statutu, niekt nie zmienił formy działania, nikt nie 
zmienił ustawy o samorządach. Musimy zabezpeiczyć środki, jeżeli chodzi o wynagrodzenia 
właśnie z etatowym członkiem zarządu. Tego w budżecie nie zmienialiśmy, to jest zapisane i to 
będzie. To nie takie oszczędności, jak mówimy, bo oszczędności będą wykazane, nie będzie 
już członka zarządu spoza rady, tylko będzie to radny, który, gdy podpiszę z nim umowę to nie 
będzie już pobierał diety radnego. Są to oszczędności dość istotne i widoczne, a oprócz tego 
my też potrafimy patrzeć na liczby i też potrafimy oszczędzać. Jeżeli chodzi o ul. Żelazną, my  
w budżecie na przyszły rok wpisaliśmy dużą inwestycję na ul. Żelaznej, przebudowa mostu i to 
jest prawie 2.000.000,00 zł z projektem. W tym roku został zrobiony projekt za 70.000,00 zł,  
a są Radni na tej sali, którzy nie głosowali za tym projektem, wstrzymali się od głosowania. 
Radni z Żagania nie byli zainteresowani, żeby cokolwiek robić w Żaganiu w przyszłym roku. 
Problem polega na tym, że my prędzej, czy później, w najbliższych latach będziemy 
inwestować w ul. Żelazną, bo ja uważam, że jak jest możliwość trzeba inwestować, trzeba 
robić. Ale rozwiążmy ten konflikt, który jest, jest już w sądzie i sąd rozstrzygnie. Jeżeli chodzi  
o oświetlenie, ja nie mogę łamać ustawy o samorządach i nie mogę dawać pieniędzy na 
zadanie, które nie jest zadaniem powiatu. Pytaliśmy się odpowiednich służb, prosiliśmy o 
informację, powiedziano, że nie, złamałbym dyscyplinę budżetową, mówię o oświetleniu. 
Następne, pismo odnośnie ul. Śląskiej i Buczka, przyszło pismo, ale nie od Pana Burmistrza, bo 
podpisał kto inny, czy Pan wie kto podpisał to pism? Panie dyrektorze Departamentu, kto 
podpoisał to pismo? 
Radny Zbigniew Białkowski: pismo podpisał nasz sekretarz. 
Starosta Henryk Janowicz: no właśnie, ja powiem tak, to nie jest tak, że dokładacie 25% do ul. 
Śląskiej i Buczka, bo projekt jest zrobiony inaczej. Projekt jest zrobiony na ul. Śląską i Buczka  
i jest to, jako jedno zadanie, trzeba wczytać się w budżet, poruszać tematy, pokazywać, ale ja 
mówie jasno, mamy przygotowaną dokumentację i realizujemy zadania i od tych zadań nie 
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uciekamy. Mówienie o tym, że w Żaganiu 28.000 mieszkańców, powiat liczy ponad 80.000 
mieszkańców. Powiem Panu tak, przez ostatnie 6 lat w mieście Żaganiu, powiat żagański i 
Radni Powiatu Żagańskiego podnosili rękę, głosowali i przekazali na miasto Żagań ponad 
17.000.000,00 zł. Tylko na zadania, a już nie powiem o milionach przeznaczonych na 
utrzymanie bieżące. Ja mam wypisane tu wszystko po kolei, to co, nie interesujemy się 
miastem Żagań. Są Radni miasta Żagańia, z którymi mi się bardzo wspaniale współpracuje i 
oni dbają o miasto Żagań, między innymi Radny Kopta, Radny Katrzyniec, Radny Bielawski i 
wielu innych radnych, Radny Artur Niezgoda. Panie Radny Białkowski, cieszę się bardzo, że 
się Pan upomina o inwestycje w mieście, ale proszę was o jedno, żebyście wiedzieli, że 
jesteście Radnymi Powiatu Żagańskiego, a nie Radnymi Miasta Żagania. Powiat Żagański to 
nie jest tylko miasto Żagań, to jest populacja całego powiatu żagańskiego, ponad 80.000 
mieszkańców. Na następne pytanie odpowiem wprost, 12.000,00 zł, które było przeznaczone 
na promocję. My zdaliśmy sobie sprawę, że jako powiat chcemy robić trochę inną promocję 
wspólnie z innymi gminami i chcemy realizować te zadania tak, żeby powiat był bardziej 
jaskrawie odbierany. To nie jest to, że my nie chcemy dawać, jeżeli będziemy uważali, że są 
dobre inicjatywy i dobrze będą współdziałały między miastem, a powiatem to będziem się 
dokładać do różnych zadań. To nie jest tak, że zabieramy 12.000,00 zł z promocji, tylko po to, 
żeby nie było tych 12.000,00 zł. Jeżeli chodzi o klucz dzielenia, przyznawania środków na 
szkoły, wszystkie szkoły traktujemy jednakowo. Pierwszy raz słyszę o kluczu jakimś, my nie 
mamy szkół podstawowych, czy gimnazjum, jak powiadział Radny Białkowski, bo Pan mówi o 
szkołach podstawowych i gimnazjach. Nie mamy szkół specjalnych podstawowych, 
gimnazjalnych, są ponadpodstawowe szkoły. Szkoły specjalne, to są specjalne ośrodki 
wychowawcz w Żaganiu i Szprotawie, mamy dwie poradnie, mamy wiele innych placówek, 
mamy Dom Dziecka i my musimy realnie na to patrzeć. Nie jest tak, że my przyjmujem jakiś 
klucz, my sobie zdajemy sprawę, jaka jest sytuacja w oświacie i zdajemy sobie sprawę, w jakiej 
sytacji dzisiaj się znajdują nie tylko powiaty, ale i gminy. Niestety tych dzieci nie ma tyle, ile 
byśmy chcieli i trzeba sobie powiedzieć jasno, że niż demograficzny pokazuje swoje czarne 
strony. Mimo to nie stosujemy żadnych dziwnych rozwiązań i wiemy o tym, ktoś tam mówi, że 
nie, ta szkoła zawiniła, czy inna, nie ma czegoś takiego, bo jakbyśmy się przyjżeli to wszyscy 
zawinili. Nie mówmy tego, że tamta szkoła w Szprotawie jest be, a w Żaganiu lepsza, ja tak 
nigdy nie powiem i nie będę mówił i odemnie tego nie usłyszycie. 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: chciałbym odpowiedzieć koledze Radnemu Biał-
kowskiemu na temat sportu szkolnego, ponieważ tak się składa, że, zaznaczam z całą stanow-
czością, dementując plotki, że ukradłem, biorę pieniądze itd. jakie są rozsiewane przez niektó-
rych ludzi w Żaganiu. Społecznie podjąłem taką inicjatywę, wspólnie z Przewodniczącym 
Komisji Oświaty z Panem Arturem Niezgodą oraz Naczelnikiem Michałem Ciskiem, uporząd-
kowania kwestii sportu szkolnego. Jesteśmy po dwóch, trzech spotkaniach, w tym tygodniu z 
Panem Michałem jeszcze przed świętami ostateczny kalendarz ustalimy. Cały czas spotykamy 
się z nauczycielami w – f  i podjęliśmy taką strategię, że nauczyciele w – f, po jednym z każdej 
szkoły, ustalamy kalendarz, ustalamy podział pieniędzy. Z tym założeniem, dzięki przyzwole-
niu Zarządu i Pana Starosty, że będziemy te pieniądze przeznaczać na zakup sprzętu sportowe-
go, po równo dla każdej placówki oświatowej w powiecie żagańskim. Na chwilę obecną pracu-
jemy nad tym bardzo mocno, dzięki dużemu zaangażowaniu nauczycieli. Mamy nadzieję, że 
nie będzie z tym problemu. Druga sprawa odnośnie tego, co Pan powiedział, Panie Zbigniewie 
Pan doskonale wie, bo Pan zawodowo zajmuje się kwestiami oświaty, Szkolny Związek Spor-
towy zaprezentował ostatnio powrót do programu Ministerstwa Sportu i Turystyki pt. „Szkolne 
Kluby Sportowe”, pieniądze są na to z ministerstwa, a jednostki samorządu terytorialnego maja 
zapewnić tylko hale, zapewnić ubezpieczenie. W tej chwili też jesteśmy po pierwszym spotka-
niu, pracujemy nad tym, żeby w ramach Szkolnych Klubów Sportowych, popołudniami odby-
wały się te zajęcia. Pracujemy, żeby to było tak, żeby maksymalnie wykorzystać środki z mini-
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sterstwa. Po świętach ruszą kolejne rozgrywki, sport szkolny trwa, między innymi w hali Arena 
ostatnio odbyły się zawody tenisa stołowego, odbyły się szachy, gry zespołowe ruszają od 
stycznia. Tyle informacji na temat sportu szkolnego. 
Radny Tomasz Kwarciński: rozumiem, że zaraz będziemy przechodzić do głosowania więc 
chciałem uprzedzić, że ja będę za przedłożonym projektem budżetu, aczkolwiek bardzo bym 
chciał, żeby też było mocno zaznaczone w protokole, że jest to jakby ukłon w tym kierunku, po 
pierwsze tych ulic, o które interpelowałem, czyli ul. Buczka i Śląska w Żaganiu, bardzo się 
cieszę, że ta inwestycja jest. Po drugie bardzo popieram inwestycje, które są robione w całym 
powiecie, czy to w Szprotawie, czy w Małomicach, czy w Iłowej, czy w innych miejscowo-
ściach, także tutaj jestem, jak najbardziej za. Z drugiej strony nie mogę głosować, nie ma roz-
działu, nie głosujemy nad ul. Żelazną, bo gdyby taki był to na pewno byłbym przeciw, nie ma 
tego zapropnowanego w projekcie budżetu w roku 2017. Aczkolwiek bardzo bym chciał, aby 
to bardzo wybrzmiało w protokole, że jestem za przedłożonym projektem uchwały budżetowej  
i nie zgadzam się z brakiem w tej uchwale ulic innych, inwestycji związanych z ul. Żelazną.  
Radny Roman Śliwiński: jestem bardzo zniesmaczony stanowiskiem radnych, obok mnie sie-
dzących. Panowie Radni to jest tylko bicie piany, wiecie, jaki jest status prawny ul. Żelaznej. 
Nagłaśniacie, że nie idą pieniądze, które nie mogą iść na tą ulicę do tego momentu, kiedy nie 
będzie uregulowane prawne przekazanie tej ulicy. Po za tym na komisjach nie składaliście 
żadnego wniosku, nagłe olśnienie na sesji, macie masę wniosków, jest czas na składanie wnio-
sków o inwestycje itd. Po za tym w mediach tylko Wy Panowie występujecie, jako zasłużeni 
dla Żagania. Nie jest to prawdą, wstrzymujecie się, jesteście przeciw i później nagłaśniacie, że 
ul. Śląska, Buczka, Żelazna będzie robiona tylko dzięki dwóm radnym z Żagania. Nie jest to 
prawdą, bo oprócz was jest tu jeszcze kilku innych radnych z całego powiatu, którzy rozdziela-
ją te pieniądze tak, jak na to stać powiat na wszystkie inne gminy i miejscowości. Żagań nie 
jest pępkiem powiatu żagańskiego, są inne miejscowości, które też potrzebują środków na 
inwestycje. Proszę na przyszłość pracować na komisjach, a nie przed publicznością ujawniać 
się, że wy macie piękne plany. To jest hipokryzja, fałsz, zakłamanie i obłuda w wersji wykona-
nej przez was.  
Radny Zbigniew Teler: we wszystkich samorządach są przyjęte formy opracowywania  
i przyjmowania budżetów na rok następny. W każdym samorządzie odbywają się wcześniej 
posiedzenia komisji, na których omawiane są projekty budżetu. Po to one są, że nie tylko do 
wydania opinii, żeby zgłaszać swoje uwagi, wnioski, zastrzeżenia. Zarząd ma czas do sesji 
budżetowej w formie autopoprawki to zgłosić. Oczywiście te wszystkie wnioski, które były 
zgłaszane, ale te, które są realne. Jak sobie niektórzy wyobrażają, zgłaszając dzisiaj do budżetu 
swoje wnioski, wprowadzenie ich w dniu dzisiejszym do uchwały budżetowej.  Trzeba by było 
zrobić dzień przerwy, żeby mógł się Zarząd zebrać razem ze Skarbnikiem i ewentualnie umie-
ścić, inne wykreślić, żeby to wprowadzić. Po to były komisje, żeby dać możliwość Zarządowi 
wprowadzenie autopoprawki i dzisiaj ewentualnie wprowadzić do budżetu.  
Radny Zbigniew Białkowski: ja przez kilka miesięcy składałem wnioski do budżetu, żeby 
wprowadzić pewne zadania. Składałem wcześniej interpelacje i to nie zostało uwzględnione, 
chociaż było składane na sesjach. Ponawiam to, co czyniłem wcześniej i był czas na to, żeby 
poszukać źródeł finansowania i to wprowadzić, bo dla chcącego nic trudnego. Teraz mówimy o 
oświetleniu na ul. Żelaznej, gdzie ja mówię o 50.000,00 zł, a słyszę, że nie można przekazać 
miastu dotacji. To na jakiej podstawie są te wszystkie dotacje, które do tej pory były udzielane 
wszystkim miejscowościom? Na jakiej podstawie my, jako powiat otrzymywaliśmy dotacje od 
innych miejscowości? Mamy tu prawnika, proszę bardzo Panie Mecenasie, może Pan się wy-
powie na ten temat, czy może powiat udzielić dotacji dla innego samorządu. Państwo siedzą w 
tych dokumentach przez tyle lat, więc chyba Państwo wiedzą co można, a czego nie można. 
Padły tutaj jakieś dziwne sformułowania Pan Tomek o czymś mówi, ja nie wiem o czym mówi, 
Pan Starosta też mówił, że ktoś nie głosował nad czymś. Ja powiem Państwu tak, jak na razie 
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głosujemy trzeci budżet i byłem za każdym z nich i nie wiem, co to są za sugestie, bo na pewno 
nie dotyczą mnie. Bardzo mi jest przykro słyszeć coś takiego, bo ja popieram zadania moich 
kolegów i ja to mówiłem rok temu. Można sięgnąć, bo są osoby tutaj, które pamiętają moją 
wypowiedź z zeszłego roku, gdzie wyraźnie mówiłem, że popieram budżet, głosuje za nim, 
chociaż było tak mało dla Żagania, ale nie chciałem głosować przeciwko zadaniom kolegów. 
Teraz dalej mówienie to, że Pan Starosta tylko współpracuje z kilkoma radnymi, w czym, bo z 
nami nigdy. Panie Starosto, Pan przynajmniej słyszy to, czego Żagań potrzebuje, my to z Tom-
kiem mówimy cały czas, a więc proszę nas dopisać, bo ja nie dzielę radnych na tych, czy na 
tych. Dzielę tych wszystkich radnych, na tych, którzy są za czymś, albo są przeciwko czemuś. 
Ja myślę, że dzisiaj wszyscy będą głosowali za zadaniami w Żaganiu i swoimi zadaniami w 
innych miejscowościach. Ja będę głosował za ul. Śląską i Buczka i będą głosował także za 
zadaniami kolegów i wcale nie umywam od tego rąk. Pana też proszę o to, żeby Pan też te 
zadania popierał, natomiast proszę tylko o to, żeby te zadania, które możemy, jeszcze zwięk-
szyć. Ja proszę Pana w imieniu mieszkańców, nie w imieniu swoim, tylko wszystkich. Zróbmy 
to oświetlenie, bo o nim mówimy cały rok i Pan może przekazać dotację na pomoc dla miasta 
w tym celu.   
Radny Tomasz Kwarciński: w kwestii formalnej, chciałem naprawić fo pa Pana Przewodniczą-
cego i przywitać na sali bardzo gorąco Pana Burmistrza Miasta Żagania Daniela Marchewkę  
i Panią Przewodniczącą Rady Miasta Wandę Winczaruk.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Panie Tomaszu, jak Pan będzie Przewodniczącym to 
będzie Pan mógł naprawiać, a za mnie proszę się nie wypowiadać.   
Radny Tomasz Kwarciński: do wypowiedzi Pana Śliwińskiego, naprawdę nie zamknięcie mi 
ust, a także Panu Białkowskiemu. Będziemy mówić o tym wszystkim, co się tutaj dzieje na tej 
sali. Będziemy głośno protestować przeciwko tym rzeczom, z którymi się nie zgadzamy, taka 
jest demokracja. Proszę nam nie mówić i nie pouczać, nie kiwać na nas, nie używać obelg, 
mówić  
o jakiejś hipokryzji, obłudzie, bo to jest zupełnie normalna rzecz, demokracja, że się rozmawia. 
Jest punkt w porządku obrad dyskusja, więc dyskutujemy o tym. Głosowanie będzie na sesji,  
a jeśli chodzi o komisje, to  po pierwsze, są one łączone, a po drugie komisja była tydzień 
temu, więc jest czas na konsultacje, jest czas na rozmowy i jest czas na zastanowienie się nad 
kwestią budżetu. Mamy do tego prawo i proszę nam tego prawa nie ograniczać.  
Starosta Henryk Janowicz: sugestia Pana Białkowskiego była uzasadniona, dotacja, oświetle-
nie. Panie Radny Białkowski, jeżeli będziemy wnikliwie rozmawiać na te tematy i analizować, 
nikt Panu nie powiedział nie. Jeżeli tylko będzie możliwość ta dotacja na pewno będzie wpro-
wadzona przez Zarząd i w przyszłym roku można to oświetlenie zrobić, bo nikt do tej pory nie 
powiedział, że nie. Tak naprawdę czekałem do tego momentu, kiedy powiedzieliśmy, że nie. 
Druga rzecz bardzo ważna, powiem, w czym jest sedno współpracy między powiatem, a gmi-
nami. Wszelkie inwestycje, jakie były robione do tej pory wspólnie z gminami, było dofinan-
sowanie na poziomie 50%, a nawet Gmina Małomice i Szprotawa dołożyła do jednego zadania 
60%, a powiat tylko 40%. Chodzi o to, że samorządy zdają sobie sprawę, że przychodzi czas na 
dobrą współpracę, żeby cokolwiek zrobić i my to robimy. Ja ostatnio dostałem fajne pismo od 
Wójta Gminy Wymiarki, bardzo biednej gminy, ale gminy honorowej. Mówi, Panie Starosto 
50% dokładamy do kawałka drogi, ale zróbcie tą drogę i będziemy robić w ramach utrzymania, 
bo nie wszystko może znaleźć się w budżecie. Dopiero, jako samorząd, tutaj, ja jestem Starostą 
dwa lata, działamy, staramy się współpracować i dawać. Ponad 17.000.000,00 zł na tyle zostało 
zrobione w mieście Żaganiu, bo mam tu wszystko wypisane, ale nie o to chodzi, żeby się prze-
komarzać. Ja ciągle powtarzam, to, co robimy, robimy dla społeczeństwa i to zostaje tutaj, 
obojętnie, czy to jest droga gminna, wojewódzka, czy krajowa. Obojętnie, czy to jest budynek 
powiatu, gminy, czy województwa, on ma funkcjonować i służyć mieszkańcom. Jeszcze raz 
powtarzam, nigdy Pan od nas nie usłyszał, że nie będzie pieniędzy na oświetlenie, bo to trzeba 



14 

 

porozmawiać, pewne zasady wprowadzić i ustalić, a nie udowadniać, kto ma racje, czy może, 
czy nie można. Powiem Panu tak, są w budżecie, bo jakby Pan przeczytał budżet i dokładnie go 
przeanalizował, zapisane dodatki w utrzymaniu. W formie utrzymania są odpowiednie pienią-
dze zapisane i przewidujemy takie właśnie sytuacje i wydatki. Ale ja nie mogę tego robić, bo 
złamałbym dyscyplinę finansową, Pan wie o czym mówię, Powiat nie mógł budować oświetle-
nia, powiat może wspólnie z gminą to zrobić. Gmina niech to robi, a powiat dofinansuje z 
utrzymania.  
Wicestarosta Marek Kopta: chciałbym się krótko ustosunkować do ul. Buczka i Śląskiej oraz 
mostu na ul. Żelaznej. To, co mówił Radny Białkowski i Radny Kwarciński, to nie jest do 
końca prawdą, bo Zarząd już w 2015 roku określił jednoznacznie inwestycje, które są na przy-
szły rok planowane w Żaganiu. Nie jest to odkrywcze, my tutaj wszyscy radni żagańscy, z 
Panem Starostą, Zarządem, już w 2015 roku rozmawialiśmy o tym, że te ulice będą na pewno 
w budżecie 2017 roku. Nikt również nie przekreślał ul. Żelaznej, ale to Zarząd planował w 
dalszej perspektywie i to perspektywie lat tych, o których Pan, Panie Zbigniewie mówi. Jeśli 
chodzi o inwestycje na terenie Żagania, ja chciałem powiedzieć jeszcze jedną ważną rzecz, 
powiat do dzisiaj płaci konsekwencje inwestycji w postaci szpitala, w kwocie 16.000.000,00 zł. 
Jest to czas dość odległy, natomiast konsekwencje tego jeszcze dzisiaj ponosimy. Był to bardzo 
duży wysiłek powiatu, ogromny i dzięki temu mamy szpital w Żaganiu na takim poziomie, 
dlatego o tym nie wolno nam zapomnieć.  
Starosta Henryk Janowicz: to jest to, co powiedziałem na ostatnich sesjach, na pracach komisji, 
Zarząd Powiatu ani Rada Powiatu nigdy nie byli obojętni w stosunku do miasta Żagania. Na 
remont szpitala 16.000.000,00 zł, a ja powiedziałem, że 17.000.000,00 zł na inne zadania, które 
w ciągu tych wszystkich lat wynikały. W przeciągu kilkunastu lat istnienia powiatu, kilkadzie-
siąt milionów zostało w samym Żaganiu i służy wszystkim mieszkańcom powiatu. Ja nigdy nie 
będę dzielił na gminę taką, czy taką, bo powiat jest jeden i ma to służyć mieszkańcom powiatu, 
jak i gminy.  
Radny Zbigniew Białkowski: Panie Starosto, zbliżają się święta, niech Pan zrobi prezent dla 
mieszkańców Żagania, bo widzę, że gdzieś tam nareszcie zaczynamy się dogadywać w spra-
wach tego oświetlenia. Jeżeli powiat dołoży 50.000,00 zł, to miasto zrobi to oświetlenie. Dlate-
go ustalmy dzisiaj, że ta dotacja będzie i Państwo wszyscy usłyszą, w przeciągu roku i mamy, 
jako miast obiecane, co mnie bardzo cieszy.  
Starosta Henryk Janowicz: powiedziałem jedno i będę się tego trzymał. W utrzymaniu mamy 
pewne środki zabezpieczone, jeżeli Zarząd uzna, Rada zatwierdzi i takie coś w przyszłym roku 
budżetowym stworzy, to ja nie mówię, że nie. Jeszcze raz powtarzam, musi być złożone odpo-
wiednie pismo, musi być odpowiednio to przygotowane i ja jestem za tym. Panie Radny Biał-
kowski, proszę bardzo, żeby tak do tego podejść, nie mówić, tylko przygotować dokumenty, 
Zarząd się wypowie, podejmiemy decyzję, Rada zatwierdzi i nie widzę problemu. 
Radny Zbigniew Białkowski: Panie Starosto, takie pismo było, proszę odszukać, bo naprawdę 
ono jest, dotyczy dofinansowania na ul. Żelaznej w kwocie 50.000,00 zł. 
Radny Tomasz Kwarciński: odniosę się do słów odnośnie tego, że za późno wnioskowane, że 
Zarząd musiałby się spotkać, że musiałaby być osobna sesja. Powiem tak, jak trzeba było na-
uczycielom obniżyć dodatki to jeszcze tego samego dnia Zarząd potrafił się spotkać i w następ-
nym tygodniu potrafiliśmy zrobić sesję nadzwyczajną i podjąć tą uchwałę. Tutaj też nie widzę 
problemu i jeszcze jest czas na podjęcie uchwały budżetowej i jakbyśmy chcieli to zrobić, to 
byśmy to zrobili. Też byłbym za tym, żeby to było w tym budżecie, bo używając staropolskie-
go przysłowia „indyk myślał o niedzieli, a w sobotę łeb ucięli”. Zróbmy to jeszcze w tym 
budżecie i zawnioskujmy o to.  
Radny Andrzej Katarzyniec: że ta rada jest bardzo stabilną radą świadczy fakt, że daliśmy się 
Panom wygadać do końca. Że 12.000,00 zł zostało zabrane to, co, można przeznaczyć je na 
inny może ważniejszy cel. Wy jesteście chlubą powiatu, wy dwoje reprezentujecie ten powiat, 
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jak twierdzicie w najlepszym tego słowa znaczeniu, jeżeli chodzi o miasto Żagań i reprezento-
waniu miasta Żagania. Otóż Panowie nie, radnych w powiecie żagańskim z miasta Żagania jest 
siedmiu. Muszę powiedzieć, że pięciu radnych współpracuje z Zarządem w każdej sytuacji i 
rozpatruje lub pomaga rozpatrywać różnego rodzaju sprawy związane z powiatem żagańskim. 
Wy dwaj Panowie zawsze macie uwagi, ale ja powiem tak, może chcecie to robić, może ktoś 
wam każe, nie wiem, moja ocena jest subiektywna. Dzisiaj proponuję i taki wniosek proszę 
przegłosować po zakończonej dyskusji na temat budżetu tylko, dlatego, żeby już nie przeciągać 
tej sprawy, ponieważ sprawa ul. Żelaznej jest tysiąc krotnie powtarzana i tak, jak kiedyś mówi-
li, że wolna Europa jest po to, że, jak będą tak dużo mówić to ludzie w to uwierzą. Jak będzie 
zobaczymy, my w każdym razie trzymamy rękę na pulsie i proszę mi wierzyć, mówię to do 
wszystkich zgromadzonych i całej społeczności Żagania, że ul. Żelazna jest pod naszą kontrolą, 
nas radnych, oczywiście przy pomocy waszej, chluby miasta Żagania. Proszę o przegłosowanie 
mojego wniosku formalnego o zakończeniu dyskusji.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod glosowanie wniosek o zakończenie dyskusji. 
Wniosek o zakończenie dyskusji został przyjęty przy 18 głosach „za”, 2 „przeciwnych”, przy 
udziale 20 radnych. 

             d)   przedstawienie opinii Komisji Rady Powiatu o projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2017,   
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-

wienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Opinia Komisji Budżetu i Finansów stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 

             e)  głosowanie nad projektem uchwały budżetowej, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: przed głosowanie poproszę Panią Skarbnik o przeczyta-
nie jednolitego tekstu. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w sprawie uchwalenia projektu uchwały budżetowej powia-
tu żagańskiego na rok 2017. Na podstawie art. 12 pkt. 5, pkt. 8b i d, pkt. 9 oraz art. 51 ustawy z 
dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym oraz art. 211, art.. 212, art. 214 pkt. 1 i 2, 
art. 215, art. 217, art. 222, art. 223, art. 235, art. 236, art. 237, art. 239, art. 242 ust.1, art. 258, 
art. 264 ust. 3 i 4 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (tekst jednolity 
Dz. U. 2016 r. poz. 1870) Rada Powiatu Żagańskiego uchwala, co następuje: 
Ustala się dochody budżetu na rok 2017 w łącznej kwocie 71.619.256 zł, w tym: 
1) dochody bieżące:    66.947.611 zł, w tym: 

a) z tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z 
udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3- 2.101.164 zł 

 2) dochody majątkowe: 4.671.645 zł, w tym: 
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a) z tytułu dotacji i środków na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych 
z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3-  306.645 zł określone 
zgodnie z załącznikiem nr 1 do uchwały 

1. Ustala się wydatki budżetu na rok 2017 w łącznej kwocie- 73.728.935 zł, zgodnie z załączni-
kiem nr 2 do uchwały. 

2. Wydatki budżetu obejmują plan wydatków bieżących na łączną kwotę- 63.925.035 zł, w tym: 
1) wydatki bieżące jednostek budżetowych w kwocie łącznej- 51.649.014 zł, z czego: 

a) wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane- 37.145.386 zł; 
b) wydatki związane z realizacją zadań statutowych jednostek budżetowych - 14.503.628 zł; 

2) wydatki na dotacje na zadania bieżące- 3.304.555 zł; 
3) wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych- 4.631.239 zł; 
4) wydatki bieżące na programy finansowane z udziałem środków o których mowa w art. 5 

ust 1 pkt 2 i 3 – 3.440.227 zł 
5) wydatki na obsługę długu publicznego – 900.000 zł; 

3. Wydatki budżetu obejmują plan wydatków majątkowych na łączną kwotę 9.803.900 zł, w tym: 
1) wydatki na inwestycje i zakupy inwestycyjne w kwocie 9.803.900 zł w tym: 

a) na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art.5 ust 1 pkt 2 i 3 – 
666.962 zł 

1. Różnica między dochodami i wydatkami stanowi planowany deficyt budżetu w kwocie 2.109.679 
zł i pokryty zostanie: 
a) przychodami z wolnych środków w kwocie      -    659.679 zł; 
b) przychodami z tytułu emisji obligacji w kwocie-  1.450.000 zł. 

1. Ustala się przychody budżetu w łącznej kwocie 5.159.679 zł; załącznik nr 6 
2. Ustala się rozchody budżetu w łącznej kwocie  3.050.000 zł; załącznik nr 7 
Ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów (pożyczek) oraz z tytułu emisji papierów 
wartościowych (obligacji) w wysokości 6.500.000 zł, w tym: 
1) kredyt na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu -2.000.000 zł, 
2) na pokrycie planowanego deficytu w kwocie 1.450.000 zł 
3) na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych (obligacji)  

- 3.050.000 zł 
1. Ustala się rezerwę ogólną budżetu w kwocie 230.000 zł w tym: 

  1) rezerwa na wydatki bieżące – 180.000 zł 
  2) rezerwa na wydatki majątkowe- 50.000 zł 

2. Ustala się rezerwy celowe budżetu w kwocie łącznej 764.000 zł; w tym; 
1) na zadania z zakresu oświaty 604.000 zł w tym: 

a) rezerwa na wydatki bieżące- 604.000 zł 
2) na wydatki związane z zarządzaniem kryzysowym 130.000 zł, 
3) rezerwa celowa na wydatki związane z realizacją programów finansowanych z udziałem środ-

ków o których mowa w art.5 ust.1 pkt 2 ufp  - 30.000 zł w tym: 
a) rezerwa na wydatki bieżące   –    30.000 zł   

W planie dochodów i wydatków budżetowych wyodrębnia się dochody i wydatki związane z realiza-
cją: 

1. dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 
i innych zadań zleconych ustawami w kwocie 10.986.062 zł, jak w załączniku nr 3 i nr  4. 

2. dochodów i wydatków związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej wykony-
wanych na podstawie porozumień z organami tej administracji w kwocie 9.500 zł, jak w załącz-
niku nr  5. 

3. dochodów i wydatków związanych z realizacja zadań realizowanych w drodze umów lub poro-
zumień między jednostkami samorządu terytorialnego w kwocie 314.475 zł w tym: 
- zadania bieżące  –      314.475 zł; 
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 Wydatki budżetu powiatu obejmują planowane kwoty dotacji udzielone w roku 2017 w kwocie 
ogółem 4.994.555 zł, w tym: 

- dotacje przedmiotowe w wysokości – 0 zł; 
- dotacje podmiotowe w wysokości 1.343.429 zł; 
- dotacje celowe  3.651.126 zł., jak stanowi załącznik nr 8. 

 W planie dochodów i wydatków budżetowych ustala się dochody i wydatki na realizacje zadań  
z zakresu ochrony środowiska w 2017 roku w tym: 
1. Dochody z tytułu opłat i kar za korzystanie ze środowiska wynoszą w 2017 roku 173.000 zł. 
2. Wydatki związane z ochroną środowiska w 2017 roku wynoszą 173.000 zł . 
Ustala się plan wydzielonego rachunku dochodów jednostek oświatowych i wydatków  nimi 
finansowanych jak w załączniku nr 9. 
1. Upoważnia się Zarząd Powiatu do: 

 1) zaciągania kredytów i pożyczek krótkoterminowych na pokrycie występującego w ciągu 
roku przejściowego deficytu budżetu do wysokości 2.000.000 zł; 

 2) emisji obligacji w wysokości 4.500.000 zł w tym: 
     a) na pokrycie planowanego deficytu w kwocie 1.450.000 zł 
     b) na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych  

(obligacji)  - 3.050.000 zł 
3) dokonywania zmian w planie wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy 

oraz wydatków majątkowych w ramach działu klasyfikacji budżetowej; 
4) upoważnienia w drodze uchwały kierowników jednostek organizacyjnych powiatu do doko-

nywania zmian w planie wydatków jednostki w ramach tego samego rozdziału klasyfikacji 
budżetowej, za wyjątkiem wydatków na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń oraz 
wydatków majątkowych. 

5) lokowania wolnych środków na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank prowa-
dzący obsługę budżetu powiatu. 

2. Ustala się kwotę w wysokości  5.000.000 zł, do której Zarząd Powiatu może samodzielnie 
zaciągać zobowiązania. 

  Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Powiatu Żagańskiego 
Uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2017 roku i podlega ogłoszeniu w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Lubuskiego.   

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia uchwały budżetowej powiatu żagańskiego na rok 2017,   

  Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 20 radnych. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: wyczerpaliśmy ppkt 2. i teraz oczywiście mogę przywi-
tać Pana Burmistrza Miasta Żagania Daniela Marchewkę, witam Pana serdecznie. Też przepra-
szam bardzo Radnych Miasta Żagania, przeoczyłem, przepraszam raz jeszcze i witam bardzo 
serdecznie. 

          3) zmian budżetu, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką o przed-
stawienie uzasadnienia do projektu uchwały. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała w sprawie zmian budżetu, w wyniku dokonanych 
zmian zwiększono budżet o kwotę 14.019,00 zł, w tym zwiększono o wypracowane środki przez 
jednostki podległe o kwotę 66.455.00 zł, zmniejszono dochody o 52.426,00 zł. Dokonano rów-
nież zmian w planie finansowym wydatków między paragrafami w ramach posiadanych środ-
ków. Zmianie uległ również rachunek dochodów jednostek oświatowych, zgodnie ze złożonymi 
wnioskami. Zwiększono dotacje, zmianie uległ załącznik o dotacjach: 5.000,00 zł wprowadzono 
dotację dla Gminy Niegosławice na zadanie pn. „Utwardzenie drogi gruntowej w miejscowości 
Niegosławice na działce nr 185”. 
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  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-
wienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

          4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2016 – 2022, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką o przed-
stawienie uzasadnienia do projektu uchwały. 

     Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: wieloletnia prognoza finansowa na dzień 19 grudnia 2016 
roku, uległy zmianie dochody i wydatki, ponieważ zwiększono dochody uchwałą w sprawie 
zmian budżetu i również były wprowadzone zmiany uchwałą Zarządu Powiatu Nr 198.2016 z 
dnia 28 listopada 2016 roku. W związku z tymi zmianami, uległy zmianie kwoty ujęte w pro-
gnozie finansowej na lata 2016 – 2022. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-
wienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 2 „wstrzymujących”, przy udziale 20 radnych. 

          5) wydatków zamieszczonych w budżecie Powiatu Żagańskiego, których niezrealizowa-

ne kwoty nie wygasają z upływem roku budżetowego 2016, 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką o przed-
stawienie uzasadnienia do projektu uchwały. 

    Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: istnieją zadania zarówno bieżące, jak i majątkowe, które są 
wprowadzone w budżecie na rok 2016, a z przyczyn nieleżących po stronie wykonawcy i nie 
mogą być wykonane do końca 2016 roku, Zarząd Powiatu postanowił przekazać te środki, jako 
niewygasające na rok 2017. Są to dwa zadania inwestycyjne tj. wykonanie kompletnej dokumen-
tacji projektowo – kosztorysowej dla zadania „Przebudowa skrzyżowania drogi powiatowej nr 
1072F z drogą powiatową nr 1071F wraz z budową chodnika w miejscowości Dzietrzychowice” 
oraz wykonanie kompletnej dokumentacji projektowo – kosztorysowej dla zadania „Przebudowa 
chodników w ciągu ulic Śląskiej i Buczka w Żaganiu”. Na realizację tych dwóch zadań zabez-
pieczone są środki finansowe w wysokości 19.065.00 zł. Wykonanie robót geodezyjno – karto-
graficznych – stabilizacja i pomiar szczegółowej osnowy wysokościowej w gminach Szprotawa, 
Małomice, Niegosławice oraz miastach Szprotawa i Małomice w Powiecie Żagańskim, wartość 
zadania 57.211,00 zł. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-
wienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

          6) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Gminy Niegosławice na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego „Utwardzenie drogi gruntowej w miejscowo-

ści Niegosławice na działce nr 185”, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką o przed-
stawienie uzasadnienia do projektu uchwały. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: Zarząd Powiatu postanowił udzielić wsparcia finansowego 
Gminie Niegosławice na zadanie „Utwardzenie drogi gruntowej w miejscowości Niegosławice 
na działce nr 185”. Jest to zadanie tegoroczne, gmina otrzyma od nas wsparcie finansowe w 
wysokości 5.000,00 zł oraz rozliczy się jeszcze w tym roku z wykonania zadania.  

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-
wienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: we wszystkich uchwałach finansowych będzie zmieniona 
podstawa prawna na tekst jednolity ustawy o finansach publicznych z 2016 roku poz. 1870. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

  7) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagań-

skiemu w 2016 r, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Dyrektora PCPR o przedstawienie uzasadnienia. 

  Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: dzisiejsza uchwała wywołana jest z dwóch powodów. Pierw-
szy to jest taki, że 22 listopada br. wpłynęła do nas informacja o tym, że jeden z pracodawców 
zrezygnował z realizacji umowy w PUP w Żaganiu, jeżeli chodzi o refundację wyposażenia 
stanowiska pracy osoby niepełnosprawnej i jest to kwota 20.000,00 zł, którą proponujemy prze-
kazać na potrzeby osób niepełnosprawnych w zakresie dofinansowania przedmiotów ortope-
dycznych. Druga sytuacja, jest to rezygnacja z umowy na likwidację bariery architektonicznej 
przez osobę niepełnosprawną i kwota 7.123,00 zł również jest proponowana na dofinansowanie 
przedmiotów ortopedycznych i środków pomocniczych dla osób niepełnosprawnych.  

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-
wienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

          8) określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu 

żagańskiego w roku 2017, 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Sekretarza Powiatu o przedstawienie uzasadnie-
nia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: uchwała została poddana konsultacjom społecznym, 
uzyskała pozytywne opinie wójtów i burmistrzów z powiatu żagańskiego oraz Lubuskiej Okrę-
gowej Izby Aptekarskiej. 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-
wienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: ze względu na to, że aptekarze i tak starają się robić 
to, co chcą, a my od lat powielamy polskie przepisy prawa, więc ja oficjalnie informuję, że się 
wstrzymam od głosu przy tej uchwale. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 20 radnych. 

          9) wyrażenia zgody na zbycie 1/6 udziału w nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Żagańskiego, 

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: ponieważ projekt uchwały był szczegółowo omawiany 
na posiedzeniu komisji, proszę Przewodniczących Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 2 „wstrzymujących, przy udziale 20 radnych. 
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       10) przyjęcia rezygnacji członka Zarządu Powiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Starostę o przedstawienie uzasadnienia. 
Starosta Henryk Janowicz: wpłynęło do mnie pismo Członka Zarządu Powiatu o rezygnacji  
z funkcji. Takie pismo przyjąłem i skierowałem pod obrady Rady Powiatu, żeby Rada Powiatu 
zajęła stanowisko, co do rezygnacji. Pan Łukasz Kowczyk zrezygnował z pracy w Zarządzie 
Powiatu, przyczyn nie podawał.  

  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przedsta-
wienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Kwarciński: Panie Starosto, jest mowa o tym, że wpłynęło pismo od Pana 
Kowczyka, jak rozumiem podał motywy swojej decyzji, uzasadnienie. Czy ja mógłbym zapo-
znać się z tym uzasadnieniem, jakie były przyczyny? 
Starosta Henryk Janowicz: ja się wypowiedziałem w tej kwestii. To, co powiedziałem kilka 
sekund temu.  
Radny Roman Śliwiński: podejrzewam, że decyzja Pana Łukasza Kowczyka była motywowana 
względami osobistymi, a nie interpelacją jednego z radnych, bo na miejscu tego radnego miał-
bym mocnego kaca moralnego, pozbawiając człowieka dochodów itd. 
Radny Zbigniew Białkowski: Panie Romanie, nich Pan mówi za siebie i niech się Pan martwi  
o swojego kaca. Natomiast, jeżeli mam taki wielki wpływ to bardzo mnie to cieszy, tylko szko-
da, że ul. Żelaznej nie ma wpisanej.  
Starosta Henryk Janowicz: to Starosta wnioskuje do Rady Powiatu o członków Zarządu i kto 
ma być w tym zarządzie i niech tak zostanie. Jeszcze nikt nie zmienił regulaminu, ani przepi-
sów, a tym bardziej ustawy.  
Radny Roman Śliwiński: do wypowiedzi Radnego Białkowskiego, ja zastrzegłem, że to nie 
było skutkiem Pana interpelacji, jeżeli poczuł się Pan obrażony to zwracam honor. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 19 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 20 radnych. 

     11) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Żagańskiego na 2017 rok, 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: ponieważ projekt uchwały był szczegółowo omawiany 

na posiedzeniu komisji, proszę Przewodniczących Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 20 radnych. 
 
 

     12) uchwalenia planu pracy Komisji Stałych Rady Powiatu Żagańskiego na 2017 rok, 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: plany pracy zostały opracowane przez Przewodniczą-

cych Komisji Stałych i były również procedowane na posiedzeniu komisji, proszę Przewodni-
czących Komisji Stałych o przedstawienie opinii. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie.  
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Zdzisław Wilczyński: komisja zaopi-
niowała projekt uchwały pozytywnie. 
Z – ca Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Bogu-
sław Kobyliński: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja zaopiniowała 
projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 
komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja zaopiniowała projekt uchwały 
pozytywnie. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 20 radnych. 

       13) rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa dot. Uchwały Nr XX.1.2016  

z dnia 17 listopada 2016 r. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Naczelnika Wydz. OKT o przedstawienie 
uzasadnienie. 
Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: Zielonogórski Niezależny Związek Zawodowy „Solidar-
ność” z siedzibą w Zielonej Górze złożył wniosek w sprawie uchwały Nr XXX.1.2016 z dnia 
17 listopada 2016 roku w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli. Projekt tej uchwały 
został poddany procesowi uzgodnień ze związkami zawodowymi działającymi w szkołach i 
placówkach oświatowych, jak również ze strukturami wojewódzkimi. W trakcie negocjacji 
odbyły się trzy spotkania. Na pierwszym spotkaniu przedstawiciele związków zawodowych nie 
pojawili się. Kolejne spotkania odbyły się w dniu 30 czerwca 2016 roku i 23 sierpnia 2016 
roku. W wyniku negocjacji został podpisany protokół uzgodnień i rozbieżności, dlatego uwa-
żam, że uchwała i jej proces został przeprowadzony prawidłowo. 
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Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: komisje tego projektu uchwały nie opiniowały, ponie-
waż projekt został wprowadzony do porządku obrad sesji.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Kwarciński: mam pytanie o przebieg tych konsultacji, bo jak rozumiem konsul-
tacje polegają na tym, że się ścierają pewne stanowiska i zostaje wypracowany jakiś kompro-
mis. Czy w tym przypadku mieliśmy do czynienia z jakimś kompromisem i czy w toku tych 
rozmów przyjęto, chociaż jedną z propozycji związków zawodowych? 
Starosta Henryk Janowicz: konsultacje się odbyły, ścierały się poglądy zarządu powiatu i 
związków zawodowych. Wypracowaliśmy pewne stanowiska, były tzw. kompromisy, ale tak 
jest przy negocjacjach i to wszystko miało miejsce zgodnie z literą prawa. Ustalenia zostały 
sporządzone, spisane, wysłane do zaopiniowania, już po podjęciu uchwały przez Radę Powiatu, 
do Wojewody i służby Wojewody to oceniają.   
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 14 głosach „za”, 3 „przeciwnych”, 3 „wstrzymujących”, przy 
udziale 20 radnych. 

    5. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższa informacja została Radnym przesłana wraz  
z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionej informacji? 
Radny Zbigniew Białkowski: mam pytanie do decyzji Zarządu „nie wyrażono zgody na udział 
jednostek oświatowych powiatu żagańskiego w Programie Rozwoju Czytelnictwa”, ponieważ  
w budżecie powiatu brak jest środków finansowych na zabezpieczenie wkładu własnego. Jakie 
były potrzebne środki do tego, że w czasach, kiedy wspieramy to czytelnictwo, bo są 
międzynarodowe programy, kiedy wspólnie czytamy razem i dorośli, młodzież, że nie 
wyrażamy zgody na to, żeby nasi uczniowie, czy nasze jednostki nie brały udziału w tym 
programie. Ile to kosztowało i dlaczego nie wzięliśmy w tym udziału?  

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 11
05

 ogłosił przerwę w obradach sesji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik po przerwie o godz. 11
20

 wznowił obrady sesji.  

W dalszych obradach sesji brało udział 20 radnych. 

    6. Interpelacje radnych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy Radni mają do złożenia interpelacje? 

Radny Tomasz Kwarciński: chciałbym zabrać głos, jeżeli chodzi o dramatyczną sytuacje  
w naszym Ośrodku Szkolno Wychowawczym w Żaganiu. Są tu z nami przedstawiciele tego 
Ośrodka i bardzo dziękuję Państwu za tak liczne przybycie. Widać, że sprawa jest rzeczywiście 
poruszająca i w związku z tym, że macie wiele pytań, wiele uwag odnośnie samego trybu 
zwolnienia, czy prób zwolnienia Pani Dyrektor, ja w tym momencie chciałbym przekazać głos 
przedstawicielowi Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Żaganiu celem złożenia 
wszystkich wniosków. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: już ustaliliśmy wcześniej z przedstawicielami, kiedy 
zabiorą głos i ja udzielę głosu w odpowiednim momencie. W tym momencie proszę tylko za 
siebie mówić.  

Radny Tomasz Kwarciński: w takim razie ja zadam te pytania: 
 - Chciałbym, aby Zarząd, czy Pan Starosta odniósł się do 14 punktów. Chodzi o nieustanne 
kontrole rzekomo spowodowane, anonimami, donosami, chodź nigdy, mimo prób, nie zostały 
one wskazane ani dyrektorowi ani Związkom Zawodowym. Z informacji, jakie posiadam  
z Ośrodka wynika, że 2015 roku były to kontrole, w tym dwie trwające dłużej niż 1 miesiąc.  
W 2016 roku 2 kontrole: pierwsza trwająca ponad 2 miesiące, a druga, która rozpoczęła się na 
początku września zakończyła się 5 grudnia 2016 roku. Czyli sumując, kontrole tylko w 2016 
roku trwały 5 miesięcy. Nie są również znane powody rozszerzenia zakresu audytu, który 
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zgodnie z planem miał dotyczyć wyłącznie gospodarowania mieniem. Warto tu nadmienić, że 
audyt z gospodarowania mieniem w każdej innej placówce trwał 1 miesiąc, zaś w SOSW w 
Żaganiu 3 miesiące. Chciałbym się też dowiedzieć, na jakiej podstawie wypowiada się Pan 
Starosta na temat audytu, nawet w dzisiejszej prasie, skoro zgodnie z prawem dopiero dzisiaj 
ma moc wiążącą, dlatego, że Pani dyrektor miała do dzisiaj czas na to, żeby odnieść się do tego 
audytu.  

  - Brak zgody Zarządu na podział zespołu rewalidacyjno – wychowawczego. Zgodnie z pra-
wem zespół dla wychowanków z głębokim stopniem niepełnosprawności tworzy się od 2 do 4 
wychowanków. W SOSW w Żaganiu jest 1 zespół 4 – osobowy oraz jedno dziecko z głębokim 
stopniem niepełnosprawności realizujące nauczanie indywidualne. W tym roku szkolnym 
niestety skład zespołu jest taki, że praca rewalidacyjna, terapeutyczna oraz bezpieczeństwo 
uczniów i nauczycieli jest zagrożone. Dwoje dzieci w wieku powyżej 20 lat i dwoje 9 – 10 lat 
na wózkach, z którymi pracuje tylko jeden nauczyciel. Dyrekcja Ośrodka na prośbę rodziców i 
nauczycieli wystąpiła o podział ZRW na dwa zespoły 2 osobowe. Niestety Zarząd nie wyraził 
zgody, mimo, że w szprotawskim Ośrodku są 3 zespoły 2 osobowe. Od razu też powiem, że o 
tej całej sytuacji jest zawiadomiony Kurator w Gorzowie Wlkp. 

 - Brak zgody Zarządu na uruchomienie wczesnego wspomagania rozwoju dziecka, mimo, że  
w SOSW w Żaganiu dwoje nauczycieli ukończyło studia z wczesnego wspomagania rozwoju 
dziecka. Ponadto zatrudnieni są inni specjaliści z pełnymi kwalifikacjami, przygotowane są 
sale terapeutyczne, właściwe zapisy znajdują się w statucie Ośrodka. O zgodę dyrekcja Ośrod-
ka zabiega od kilku lat. Uruchomienie WWRD w SOSW w Żaganiu nie generuje żadnych 
dodatkowych kosztów. Warto nadmienić, że w SOSW w Szprotawie jest organizowane wcze-
sne wspomaganie rozwoju. Negatywna odpowiedź Zarządu, a zwłaszcza uzasadnienie tej od-
powiedzi świadczy o ignorancji w kwestii wiedzy na temat przyczyn i potrzeb organizacji 
wczesnego wspomagania w SOSW w Żaganiu. 

  - Od września 2016 roku zlikwidowano etat kierownika grup wychowawczych (funkcja ta 
była w SOSW w Żaganiu przez ostatnie 41 lat), mimo, że w Ośrodku na stałe, całą dobę,  
5 dni w tygodniu przebywa 30 dzieci z niepełnosprawnościami, w tym ze sprzężeniem. Powo-
dem likwidacji etatu była rzekoma potrzeba oszczędności spowodowana zadłużeniem powiatu. 
Warto nadmienić, że oszczędnością był jedynie dodatek funkcyjny, a nie zmniejszenie liczby 
etatów. Budzi, zatem zdumienie i uzasadnione oburzenie fakt, że w innych placówkach nie 
tylko dodano etaty, ale i znalazły się środki na poważne remonty i inwestycje. 

  Radny Andrzej Katarzyniec: ja bardzo przepraszam, mam prośbą, bardzo emocjonalnie Pan 
podchodzi do tego Panie Tomaszu, to może przekaże Pan koledze, który ma lepszą dykcję. My 
nie wiemy tak naprawdę, o co chodzi. Pan monotonnie leci, a to jest sprawa poważna.  

  Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: Pan ………………………… praktycznie wszyst-
kim osobom, które są tutaj na sali przekazał to, więc ja mam pytanie, czy jest sens czytać to 
wszystko? Jeżeli ktoś nie ma, a chciałby to Pan …….. chętnie przekaże to pismo, ponieważ 
dzisiaj od rana tutaj rozdawał. Tego jest sześć stron dokumentu i czy jest sens czytać dokładnie 
to wszystko, czy ewentualnie zrobi to Pan ………, czy Pan ………, bo poprosili o głos i będą 
prawdopodobnie czytali to samo.  

Radny Tomasz Kwarciński: z tego, co wiem to nie będą czytali tego samego. 

   Radny Andrzej Katarzyniec: to mam prośbę, z większą starannością proszę czytać, bo sprawa 
jest poważna. 

   Radny Tomasz Kwarciński: chciałbym jednak skorzystać z tego prawa, które daje mi ustawa.  
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  - Nieustanne ograniczanie etatów w SOSW w Żaganiu, o których mówią pracownicy Ośrod-
ka. 
 W chwili obecnej sekretarka jest jednocześnie kadrową, księgowa zatrudniona jest na ¾ etatu, 
specjalista ds. płac na ¼ etatu, z 4 etatów sprzątaczek zostały 2. Od września również obowiąz-
ki kierownika należało podzielić pomiędzy pracowników administracji. 

- Niezgodne z prawem nałożenie kary, mający przymiot tej niezgodności z prawem. Dyrektor 
Ośrodka na ustne polecenie kontrolera Pani Szymczak oraz Naczelnika Oświaty Pana Ciska, co 
wynika też z protokołu prac Komisji Rewizyjnej, wysłała pismo do głównej księgowej prze-
bywającej na urlopie z prośbą o wyjaśnienie, a nie stawienie się do pracy, stwierdzonych w 
trakcie wewnętrznej kontroli nieprawidłowości. Księgowa nie udzieliła odpowiedzi, jedyną jej 
reakcją na pismo było złożenie skargi do Rady Powiatu Żagańskiego na dyrektora.  

- Zarząd Powiatu Żagańskiego może nieustannie łamać prawo oświatowe, wywierając wpływ 
poprzez uchwały zarządu na zatrudnianie nauczycieli, jak i dofinansowanie, a raczej brak 
zgody na dofinansowanie, form doskonalenia dla nauczycieli. Zarówno zatrudnienie nauczycie-
li, jak i decyzja o dofinansowaniu, zgodnie z prawem leży w gestii dyrektora jednostki. 

- Chciałbym się dowiedzieć, jak jest przyczyna tego, że Pan Starosta albo Pan Przewodniczący, 
to jeszcze trzeba ustalić, przetrzymuje pisma, które wpływają do Rady Powiatu. Kilka miesięcy 
SOSW w Żaganiu czekał na zgodę dotyczącą nadania imienia oraz wręczenia sztandaru, w 
ostateczności będąc zmuszonym do zmiany terminu uroczystości. To także jest pytanie o kwe-
stie właśnie przetrzymywania tych pism. Także tego pisma, które dotyczyło spotkania się z 
pracownikami Ośrodka, które już w zeszłym roku było wystosowane, które nie mieliśmy prze-
kazanego. 

- Od trzech lat nie można zakupić licencji do sprzętu zakupionego za ponad 150.000,00 zł, 
który służy do terapii metodą Tomatisa, licencja kosztuje 9.000,00 zł. Nadmienię też, że  
o tej sytuacji został powiadomiony Kurator. W Ośrodku nie ma sali gimnastycznej, ani boiska 
szkolnego, a sprzęt w mini siłowni jest przestarzały, ogrodzenie grozi zawaleniem. Starostwo 
nie uwzględnia potrzeb placówki, ani w zagwarantowaniu wystarczających środków w budże-
cie Ośrodka, ani w projektach. Obecnie rozpoczął się duży projekt dla szkól ponadgimnazjal-
nych, w których SOSW w Żaganiu kolejny raz nie został uwzględniony, mimo posiadania 
szkoły ponadgimnazjalnej przyspasabiającej do pracy oraz ubiegania się o kolejną szkołę po-
nadgimnazjalną zawodową. 

- Jakie są przyczyny tego, że Starosta Janowicz kilkakrotnie odmówił udzielenia zgody na 
udział w bezpłatnym szkoleniu Dyrektora SOSW w Żaganiu, mimo udzielenia tej zgody innym 
dyrektorom? 

- Jaka jest przyczyna tego, że Starosta Janowicz nie wyraził zgody na dofinansowanie studiów 
z psychologii, mimo, że były na to środki finansowe, studia były zgodne z zapotrzebowaniem 
placówki, ujęto je w rocznym planie doskonalenia. 

- Teraz mam pytanie o ostatni audyt, który się niedawno zakończył w SOSW w Żaganiu, który 
w ocenie pracowników jest ostatecznym dowodem działań o charakterze można powiedzieć 
mobbingowym, o którym jest zresztą mowa w oświadczeniu, które zostało przekazane przez 
pracowników Ośrodka, które zostało wygłoszone na ostatnich jasełkach, gdzie niestety nie było 
przedstawiciela Starostwa. W upoważnieniu do audytu nie wskazano ram czasowych do tego 
audytu. Ze słów Pani Audytor wynika, iż audyt obejmował od stycznia 2015 roku do dnia 
dzisiejszego. Dlaczego zatem kontrolowano również lata 2011, 2012, 2013 i 2014? W spra-
wozdaniu z audytu nie uwzględniono wyjaśnień złożonych przez dyrektora, popartych stosow-
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nymi dokumentami, protokołami z kontroli wewnętrznej prowadzonej w ramach kontroli za-
rządczej. Ponadto odnosząc się do meritum, zapis w sprawozdaniu cyt: „zaleca się podjęcie 
pilnych i zdecydowanych działań zmierzających do eliminowania w przyszłości możliwości 
powstania stwierdzonych uchybień i nieprawidłowości”, co do zasady nie jest właściwym, 
bowiem wskazane zalecenia pozostają w sprzeczności ze stanem faktyczny tj: zalecenie cyt: „w 
trybie natychmiastowym doprowadzić do prawidłowego stosowania przepisów ustawy o ra-
chunkowości” wg słów Pani Audytor nieprawidłowości dotyczą okresu od stycznia 2015, 
bowiem od czerwca 2015 roku przepisy ustawy są stosowane, zatem nie ma potrzeby „w trybie 
natychmiastowym doprowadzić..”, gdyż de facto od 19 miesięcy są stosowane, zatem zalecenie 
jest bezzasadne. Zalecenie „umowy najmu lub użyczenia” w SOSW w Żaganiu zawarto 1 
umowę najmu i 1 umowę nieodpłatnego użyczenia, obie po uzyskaniu zgody Zarządu Powiatu, 
zatem zalecenie traci na zasadności. Są tu pytania o wszystkie te elementy. 

Radny Roman Śliwiński: pytanie do Radnego Tomasza Kwarcińskiego, rozumiem, że była to 
interpelacja, jeśli tak to proszę podpisać i złożyć do Pana Przewodniczącego. Na chwilę obecną 
nie wiemy, komu mamy odpowiadać, bo tu jest podpisane Społeczność Specjalnego Ośrodka 
Szkolno Wychowawczego im. Janusza Korczaka w Żaganiu. Z miłą chęcią odpowiemy na te 
pisma, tylko, komu? 

Radny Zbigniew Białkowski: chciałem złożyć kilka interpelacji: 
- chciałbym otrzymać odpowiedź, czy w trakcie odwoływania Pani Dyrektor SOSW w Żaganiu 
zasięgnięto opinii od Pana Kuratora i czy ta opinia była pozytywna? 
- prosiłbym o udostepnienie uchwały Zarządu wraz z uzasadnieniem, jeżeli takowe zostało 
napisane, 
- chciałbym otrzymać odpowiedzi na pytania: czy zarzuty postawione dyrektorowi są wiary-
godne i zostały zweryfikowane w toku kontroli wewnętrznej? Jeśli tak, to prosiłbym o kopie 
tych protokołów. Czy przyczyny odwołania uzasadniają natychmiastowe pozbawienie dyrekto-
ra funkcji? Również na to chciałbym otrzymać odpowiedź.  
- kolejną interpelacje, którą chciałbym złożyć to taką, że może Zarząd by unieważnił uchwałę 
w sprawie odwołania dyrektora SOSW w Żaganiu. Motywuję to tym, że po pierwsze, nie wie-
my do końca, jak to się stało, na podstawie, czego i dlaczego tak szybko, z tego tytułu, że jak 
Państwo widzą, Panu Dyrektor musiała być oceniana w sposób pozytywny przez środowisko, 
w którym pracowała, bo jak widać, dzisiaj z nami są zarówno pracownicy Ośrodka, jak rów-
nież są także rodzice. W ogóle opinia, jaka krąży na temat Ośrodka, jest opinią bardzo dobrą, a 
więc w tym momencie naprawdę nie do końca rozumiemy, co się stało, być może czegoś nie 
wiemy. Może ta decyzja jest podjęta zbyt pochopnie, może należałoby ją jeszcze raz przemy-
śleć i może dobrze by było wycofać się z niej i skorzystać z tego, żeby dalej ten Ośrodek funk-
cjonował tak, jak do tej pory, a więc w sposób, myślę, że dobry. Przykład tego mieliśmy ostat-
nio, jak działa ten Ośrodek, bo byliśmy wszyscy zaproszeni, jako Radni na jasełka. Ja na tych 
jasełkach byłem, widziałem i powiem, że były naprawdę na wysokim poziomie, wiele jedno-
stek może pozazdrościć takiego przygotowania. Jeśli zajęcia w tym Ośrodku w ten sposób, jak 
było to przedstawione, to myślę, że ten Ośrodek funkcjonuje na wysokim poziomie i z tego 
tytułu nie psujmy tego, co jest dobre. Tym bardziej, że dzisiaj zbliżają się święta, a więc warto 
by było wykazać ta wyrozumiałość, uderzyć się w pierś i podjąć te właściwe decyzje. Humory-
stycznie powiem, że jak koledzy mnie tak słuchają w innych sprawach, to może warto by było, 
żeby mnie posłuchali w dniu dzisiejszym i wsparli moje działania w tym kierunku, aby Pani 
Dyrektor pozostała, żeby ci ludzie tutaj na darmo nie stali, bo myślę, że warto im pomóc. To są 
interpelacje związane z Ośrodkiem, natomiast mam jeszcze inne. 
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- dzisiaj podjęliśmy uchwałę, która odwołała członka etatowego zarządu. Myślę, że w tym 
momencie warto by było stanąć na stanowisku takim, że w to miejsce nie zatrudniamy nikogo 
innego. A dlaczego, pracujemy już dwa lata, mamy wszyscy doświadczenie i myślę, że Zarząd 
dobrze sobie poradzi bez tego jednego członka i jest w stanie funkcjonować. Pan Starosta 
mówił, że musi planować środki na ten cel, jak widzimy te środki w przeciągu dwóch lat wyno-
szą 180.000,00 zł, a więc myślę, że warto zatrzymać te 180.000,00 zł i w odpowiednim czasie 
je przeznaczać na inne cele. Na takie cele, jak na przykład związane z czytelnictwem dzieci, 
sportem, o którym wcześniej też mówiłem. Są zadania, które warto wspierać, a mam nadzieję, 
że wszyscy są już na tyle doświadczeni, nie są już młodymi radnymi, bo w Żaganiu jest tylko 
taki jeden, i dadzą sobie radę z tym wszystkim. Więc szkoda byłoby, żeby to stanowisko komuś 
przekazywać. 
- kolejną sprawą, którą chciałem poruszyć w interpelacji jest wczesne wspomaganie, bo tak, jak 
przejrzałem projekt budżetu na kolejny rok, to w SOSW w Szprotawie faktycznie jest tam 
prowadzone, natomiast w Żaganiu nie jest. Oczywiście z przepisów prawnych to wynika, że 
każdy Ośrodek może prowadzić, a więc tutaj i tak decyzja należy praktycznie i może być skie-
rowana wszędzie, tylko powiedzmy, dlaczego akurat w Szprotawie ten Ośrodek to wspomaga-
nie prowadzi, a w Żaganiu natomiast Poradnia Psychologiczno Pedagogiczna. Czy nie było 
jeszcze tak, że dubluje się to wspomaganie z dziećmi, które na przykład uczęszczają do przed-
szkola w jakichś gminach i czy przypadkiem zostało to zweryfikowane przez powiat, czy nie? 
Warto byłoby zadbać o to, żeby do podwójnego finansowania nie doszło, a więc myślę, że to 
by było warte wyjaśnienia, ale również przemyślenia, czy szkoła nie jest bardziej przyjazna niż 
Poradnia Psychologiczno Pedagogiczna w tej materii. 
Radny Roman Śliwiński: w odpowiedzi Radnemu Białkowskiemu, udowodnię Panu, że Pana 
interpelacja nie ma miejsca. Statut powiatu żagańskiego §60, Zarząd Powiatu jest organem 
wykonawczym powiatu. W skład zarządu powiatu wchodzi Starosta, pozostali członkowie  
w liczbie 4 osób, więc nie może Pan namawiać do łamania prawa. Zarząd liczy 5 osób i tak 
zostaje, zgodnie ze statutem.  

    7. Odpowiedzi na interpelacje. 
    Starosta Henryk Janowicz: wszystkie odpowiedzi będą złożone na piśmie w odpowiednim 

czasie, bo to są bardzo ważne sprawy. Jednak powiem tyle, że nic nie działo się szybko. 
Przytoczę tylko dwie rzeczy z życia Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w 
Żaganiu. Rozmawiałem z Panią Dyrektor i mówię, Pani Dyrektor dochodzą mnie informacje w 
postaci anonimów, że dzieci wozi kierowca pod wpływem alkoholu. W odpowiedzi 
usłyszałem, Panie Starosto, co Pan do mnie mówi, a jej mówię, Pani Dyrektor ja tylko zwracam 
Pani uwagę. Po dwóch tygodniach Policja zatrzymuje tego Pana, zatrzymuje prawo jazdy, bo 
faktycznie kierował pojazdem pod wpływem alkoholu i pijany woził dzieci. Druga rzecz 
bardzo ważna, przeprowadzony audyt wewnętrzny, planowany i Pani Audytor przedstawia 
audyt na posiedzenie zarządu. Na to posiedzenie zaprosiłem Przewodniczącego Rady, 
Przewodniczącego Komisji Oświaty, Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej oraz Panią 
Dyrektor, żebyśmy wyjaśnili i wytłumaczyli pewne sprawy niewyjaśnione. Co się okazuje, 
wszyscy przyszli, tylko nie Pani Dyrektor. My dawaliśmy szansę Pani Dyrektor, chcieliśmy z 
nią porozmawiać i chcieliśmy z nią wyjaśnić. Następna rzecz bardzo ważna, ja mam te 
dokumenty, mam uchwałę, na jakiej podstawie została odwołana ze stanowiska Pani Dyrektor, 
a nie, zwolniona z pracy. Ktoś przedstawia zły obraz, złą informację i ta informacja idzie w 
eter. Ta Pani nie została pozbawiona pracy, tylko zwolniona ze stanowiska dyrektora uchwałą 
zarządu. Zarząd mógł i taką uchwałę podjął, ale nie pozbawił tej Pani pracy, bo ta Pani ma 
zagwarantowaną pracę w specjalnym ośrodku, tylko nie pełni funkcji dyrektora. Po trzecie, 
zarządzanie mieniem, to jest bardzo ważna rzecz. Prawie rok temu na odprawie z dyrektorami, 
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jako Starosta Powiatu Żagańskiego, zwróciłem uwagę na to, żeby przeprowadzić dokładne 
inwentaryzacje w jednostkach podległych dyrektorom, jak i kierownikom placówek. Wszyscy 
dyrektorzy wiedzieli o tym i mieli to zrobić. Z tych dokumentów i tego wszystkiego, co 
uzyskałem po audycie wewnętrznym, wynika jasno, że wiele rzeczy nie zostało 
przeprowadzonych. W moim myśleniu, jako Członka Zarządu, Starosty i Radnego Powiatu, to 
jest przede wszystkim dbałość o mienie powiatu, bo to jest nasze wspólne mienie, rozliczanie 
się z tego mienia i właściwe zarządzanie tym mieniem. Okazuje się, że wiele rzeczy nie zostało 
zrobionych, z precyzowanych, a mi przedstawiono dokumenty, które nie powinny mieć miejsca 
i nie powinny być przedstawiane. Wobec powyższego ja wypowiadam się, jako Członek 
Zarządu, Starosta, Radny Powiatu. Więcej odpowiedzi udzieli Pani Kierownik Krzywicka, 
która przeprowadziła audyt w tej jednostce. Jeżeli będą chcieli się wypowiadać poszczególni 
Członkowie Zarządu, bo zaznaczam, że uczestniczył Przewodniczący Rady, Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej, Przewodniczący Komisji Oświaty, a nie było Pani Dyrektor. 
Rozmawialiśmy na ten temat bardzo długo, mieliśmy opinię kuratora. Mieliśmy trudną 
przeprawę i decyzję, którą podejmowaliśmy, a zaznaczam Zarząd podjął jednogłośnie, to nie 
była łatwa decyzja. To nie należało do przyjemnych rzeczy, bo praca w Zarządzie nie należy do 
przyjemnych rzeczy. My mamy za zadanie dbałość o mienie i co najważniejsze, bo Państwo 
wszystko dostaną na piśmie, brak zaufania pracodawcy do pracownika to też jest bardzo ważna 
rzecz. Otrzymywałem mnóstwo anonimów i nigdy nie reagowałem, ale wiedziałem, że jest coś 
nie tak. Zwracano mi uwagę na poszczególne rzeczy i nigdy się nie wypowiadałem publicznie  
i nie będę się wypowiadał, bo nie mi oceniać, ja musze opierać się na faktach i dokumentach. 
Powiem tak, odpowiedzi Radni otrzymają na piśmie. Jeżeli ktoś będzie chciał zajrzeć  
w dokumenty i uchwały, na jakiej podstawie została odwołana ze stanowiska Pani Dyrektor 
Socha, mogę udostępnić wszystkim osobom zainteresowanym, nawet dziennikarzom. Jeżeli 
będą ścisłe, konkretne pytania to na te pytania odpowie Pani Kierownik Krzywicka.  

    8. Informacje i oświadczenia. 
    Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Zbigniewa Białkowskiego oraz 

Radnego Jerzego Bielawskiego do zapoznania się z protokołem XXI sesji Rady Powiatu 
Żagańskiego z dnia 19 grudnia 2016 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: przedstawiciele Związków Zawodowych specjalnego 
ośrodka poprosili mnie o udzielenie im głosu. Udzielam głosu Przedstawicielowi ZNP Panu 
……………………… z SOSW w Żaganiu. 
Przedstawiciel ZNP …………………….: na wstępie chciałem wytłumaczyć Panu Staroście, 
który mnie agresywnie zaatakował w przerwie, że powinienem być teraz w pracy, a nie tutaj na 
sesji, to informuję Pana Starostę, że jestem delegowany ze związku na tą sesję rady. Chciałbym 
też wyrazić głęboki żal, że Starosta nie wie, jakimi placówkami zarządza, bo dzisiaj wyraźnie 
powiedział, że pod Starostwem nie funkcjonują szkoły podstawowe i gimnazja. Widocznie Pan 
nie rozumie tego, że w Specjalnym Ośrodku Szkolno Wychowawczym w Żaganiu i Szprotawie 
jest szkoła podstawowa, gimnazjum i szkoła zawodowa przyspasabiająca do pracy. Opinia 
Kuratora Oświaty wiem, że jest negatywna. Dalej prosimy, bo używa Pan terminu anonimy  
i donosy, że Pan na podstawie tych anonimów i donosów pewne działania podejmuje. Bardzo 
prosimy o przedstawienie tych anonimów, my zgłosimy je odpowiednim organom i zrobimy  
z tym porządek. Chciałem też parę słów wygłosić do Radnych, z resztą Państwo zapoznają się  
z dokumentów, które Państwu przedstawiłem. W dniu 15 grudnia 2016 roku Starosta Powiatu 
Żagańskiego Henryk Janowicz w skandaliczny sposób, wbrew opinii Lubuskiego Kuratora 
Oświaty odwołał ze stanowiska dyrektora SOSW w Żaganiu Panią mgr Renatę Sochę. Odwołał 
ją ze skutkiem natychmiastowym nie wręczając jej wypowiedzenia, nie informując jej o tym, 
ponieważ Pani Dyrektor przebywała na zwolnieniu lekarskim oraz powierzając kolejną 
uchwałą, mimo braku skutecznego poinformowania dyrektora o odwołaniu, pełnienia 
obowiązków dyrektora, wicedyrektorowi. W imieniu nauczycieli i pracowników oraz rodziców 
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Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Żaganiu wzywamy Radnych Powiatu 
Żagańskiego do uchylenia bezprawnie podjętej uchwały. Wzywamy Radnych Powiatu 
Żagańskiego do podjęcia działań, które powstrzymają Starostę Powiatu Żagańskiego Henryka 
Janowicza oraz Zarząd Powiatu przed dalszą stygmatyzacją pedagogów specjalnych, 
obniżeniem ich motywacji do pracy, wpływaniem poprzez podejmowanie nieracjonalnych 
decyzji na obniżenie, jakości pracy w/w Ośrodka oraz konsekwentnym hamowaniem jego 
rozwoju. Nie chcemy i nie możemy milczeć, kiedy decyzje Starosty Powiatu oraz Zarządu 
Powiatu mogą wpłynąć na obniżanie, jakości pracy rewalidacyjnej i terapeutycznej, 
bezpieczeństwo uczniów, jak i bezpieczeństwo i higienę pracy nauczycieli. Przez ostatnie 3 
lata, jako społeczność Ośrodka w Żaganiu, wspólnie z dyrektorem Panią Renatą Sochą, z 
mozołem, ale i z sukcesem tworzyliśmy niezwykły wizerunek SOSW w Żaganiu, w którym 
niepełnosprawność nabierała jeszcze bardziej godnego wymiaru, a nowoczesność i 
innowacyjność wyznaczała kierunki edukacji i terapii niepełnosprawnych podopiecznych. Tak 
radykalna i pośpieszna decyzja Zarządu Powiatu, przy zdecydowanym sprzeciwie Lubuskiego 
Kuratora Oświaty, jest niedopuszczalna. Resztę możecie Państwo doczytać sami, bo jest to 
sporo materiału, a uzasadnienie macie Państwo na stolikach. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik udzielił głosu Przedstawicielowi NSZZ „Solidarność” 
Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Żaganiu. 

Przedstawiciel NSZZ „Solidarność” ………………….: Panie Starosto, dzisiaj z pana ust padły 
bardzo ważne słowa. Powiedział Pan, że chce działać w imieniu prawa, w literze prawa i 
zgodnie z prawem. My, jako Związek Zawodowy „Solidarność” bardzo się z tego cieszymy i 
liczymy na to, że może wreszcie, faktycznie w literze prawa zaczniemy działać. Z racji tego 
nasuwają się nam cztery podstawowe pytania dotyczące tej sytuacji, która nas ostatnio 
spotkała. Panie Starosto, Szanowna Rado, Zarządzie, jako Związek Zawodowy „Solidarność” 
chcielibyśmy zapytać, jaki jest powód odwołania Pani Dyrektor Renaty Sochy ze skutkiem 
natychmiastowym ze stanowiska? Dlaczego zlekceważyliście opinię Kuratora z Gorzowa 
Wlkp., który w sposób jednoznaczny i negatywny ustosunkował się do waszego zapytania, co 
do zasadności zwolnienia Pani Dyrektor ze stanowiska? Proszę Panów Radnych, Szanowny 
Panie Starosto nie dochowaliście skrupulatności, jeżeli chodzi o odwołanie Pani Dyrektor 
Renaty Sochy. Pani Dyrektor Renata Socha nie otrzymała do ręki decyzji dotyczącej zdjęcia jej 
ze stanowiska z racji tego, że w tym dniu była chora. Do dnia dzisiejszego Pani Dyrektor 
Renata Socha jest dyrektorem placówki, ponieważ ona fizycznie tego nie otrzymała. Zanim 
powzięliście te kroki, powołaliście na stanowisko pełniącego obowiązki dyrektora Panią 
Urszulę Łysak. Chciałem się zapytać, kto poniesie konsekwencje tego, że tak powiem, 
zachowania, ponieważ w tym momencie mamy sytuację, w której mamy dwóch 
równorzędnych dyrektorów szkoły? Kolejne pytanie od dzieci, kieruję je do Pana Ciska, który 
był obecny na ostatnich jasełkach, mianowicie chciałem się zapytać, co się stało z tymi 
cukierkami, które Pan przyniósł dla naszych dzieci, ponieważ one bardzo na to liczyły. Z racji 
tego, że Pan Naczelnik wyszedł, to nie mieliśmy okazji z nim na ten temat porozmawiać i nie 
miały dzieci okazji dokończyć to, co zaczęły. Mam nadzieję, że rzeczywiście zaczniemy ze 
sobą rozmawiać i przede wszystkim zaczniemy się słuchać, bo naprawdę tego troszeczkę 
brakuje. Chciałbym, żeby każdy zgodnie z własnym sumieniem, nawet nie teraz, ale gdzieś 
dzisiaj wieczorem, zastanowił się nad tym, co się dzieje, dlaczego tak jest  
i czy rzeczywiście tak musi być. Ponieważ wszyscy jesteśmy mieszkańcami tego powiatu, 
myślę, że każdemu z nas leży na sercu dobro tego powiatu. Natomiast to, co się teraz dzieje 
naprawdę nie jest dobre. 
Przedstawiciel ZNP …………………: Panie Starosto, Pan dzisiaj powołuje się na audyt, który 
się zakończył siedem dni temu. Dzisiaj mija termin, kiedy tak naprawdę Pan powinien dostać 
ten audyt. Pan też do Kuratora powoływał się na audyt, jakiś czas temu. Naprawdę, Pan 
dopiero dzisiaj powinien otrzymać od Pani Audytor te dokumenty.  
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Starosta Henryk Janowicz: żeby zakończyć tą całą sytuację, my działamy zgodnie z litera 
prawa. Powiem tyle, Panie Przewodniczący Solidarności, między innymi w tych różnych 
pismach tyczyło się też urlopu Pana i innych rzeczy. Nie będę wnikał w szczegóły, szanujmy 
się poważnie, poważnie się rozliczajmy, bo tam wiele innych rzeczy było. W imieniu Zarządu 
powiem tyle, zrobiliśmy zgodnie z litera prawa i to, co do nas należało. Każdy ma prawo 
wypowiadania się, stało się tak, jak się stało, a my stoimy na stanowisku takim, że nikogo nie 
pozbawiliśmy pracy, tylko odwołali ze stanowiska dyrektora, uchwała Zarządu była 
jednogłośna. W opinii osób, które nam doradzają, prawnych i specjalistycznych było to 
omówione, zachowaliśmy wszystkie procedury. Całemu głosowaniu Zarządu przysłuchiwał się 
Pan Przewodniczący Rady i Przewodniczący Komisji Oświaty, Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej, dlatego Zarząd nie ma nic do ukrycia, wręcz przeciwnie, chce pewne rzeczy 
wyjaśnić i mam nadzieję, że wiele rzeczy wyjaśnimy.  
Wiceprzewodniczący Tomasz Hucał: chciałbym się podpisać pod jednym długim zdaniem Pana 
……………….. i chciałbym to zdanie skierować do bezwzględnie wszystkich osób, które 
znajdują się na sali, wróćmy do domu, siądźmy wieczorem, przemyślmy, co robimy, jak 
robimy, przemyślmy, komu robimy krzywdę. Z panem Białkowskim też się zgadzam, że idą 
święta  
i warto wszystko przemyśleć. Zaznaczam, bezwzględnie do wszystkich osób, które znajdują się 
dzisiaj na tej sali, przemyślmy to, co robimy i jak robimy. 
Radny Andrzej Katarzyniec: sprawy osobowe to są najbardziej denerwujące sprawy i o tym 
wiecie na pewno doskonale. Dziwi mnie metamorfoza, jak przeszedł Radny Kwarciński, Radny 
Białkowski oraz inne osoby, które dzisiaj wspomagają Panią Sochę, którą ja bardzo lubię, 
szanuję i też jest mi przykro z powodu jej odwołania. Dziwi mnie, że te osoby, łącznie z Panem 
Marchewką, który przyszedł, dnia 15.10.2013 roku z uśmiechem na ustach zrobili to może  
i dziesięć razy gorzej w stosunku do dyrektora placówki im podległej, Pani 
……………………. Przyszli, pouśmiechali się i wyrzucili ją z pracy, tak było. Jedna rzecz jest 
tutaj bardzo mocna zastanawiająca, dlaczego tak się dzieje. Zarówno w szkolnictwie 
podstawowym, jak i w szkolnictwie ponadpodstawowym istnieją sytuacje, które doprowadzają 
do tego, że ludzie tracą stanowiska. Tu był przypadek odwołania Pani Dyrektor Sochy, z tego, 
co się dowiedzieliśmy Pani Dyrektor dalej pracuje, jest pracownikiem jednostki, którą 
zarządzała. Poprzednia sytuacja w przypadku Pani ………….., wygrała sprawę w sądzie, nie 
pracuje, bo tak się to wszystko rozwinęło. Teraz nie wiem, czy to rok życzliwości ogłoszony 
przez Pana Marchewkę spowodował, że nagle wszyscy zmieniliście się troszeczkę, że nagle 
taka życzliwa pomoc. Ja też jestem za tym, żeby Zarząd rozważył jeszcze raz sytuację, może 
przeanalizował jeszcze raz dokumenty, które obowiązywały, i którymi się podpierali przy 
odwołaniu Pani Dyrektor Sochy. Dlaczego, bo to jest sprawa osobowa, naprawdę przykra 
sprawa, a Pani Socha uważana do tej pory za dyrektora przez was wszystkich, jako dobrego 
dyrektora, ja też uważałem, że była dobrym dyrektorem. Jednak prawdopodobnie argumentów 
się nazbierało tyle, że Zarząd podjął decyzję, jaką podjął, przy czym zostawiając Panią Renatę 
Sochę w placówce, jako pracownika dydaktycznego. Także to, co powiedzieliście, co 
powiedzieliśmy, zastanowić się dzisiaj wieczorem można, jak nie dzisiaj to będzie okres 
świąteczny. Zakopać topór, no nie ma, co zakopywać, bo topór nie został odkopany, nikt z 
nikim nie walczy, może więcej zrozumienia Panów Radnych (dwóch) w stosunku do innych 
Radnych. Może więcej zrozumienia, jeżeli chodzi o współpracę powiatu z Miastem Żaganiem, 
gminami żagańskimi. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik udzielił głosu Burmistrzowi Danielowi Marchewce. 

Burmistrz Daniel Marchewka: Panie Andrzej Katarzyniec, pozwoli Pan, że odniosę się do Pana 
słów, a że obiecałem Panu Przewodniczącemu, że będą to słowa męskie i że będzie to krótka 
wypowiedź, to powiem Panu w ten sposób: cieszę się, że jest Pan obrońcą pewnych osób na tej 
Sali, żałuje jednak, że jako radny powiatowy sprzedał się Pan za etat w Poradni Psychologiczno 
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Pedagogicznej i tak naprawdę nie jest Pan Radnym dla Miasta Żagania. Jeżeli my walczymy,  
o to, żeby robić ul. Żelazną, chcemy przekazać 100.000,00 zł z podatków mieszkańców Żaga-
nia, a Pan sobie kpi z tego i mówi, że to wystarczy na graffiti na wiadukcie, to świadczy o tym, 
jakie ma Pan myślenie i co Pan robi. Natomiast, jeżeli chodzi o sytuację, w której my podej-
mowaliśmy decyzję, to Pan doskonale wie, jaka była atmosfera, jak to wszystko wyglądało, ile 
było spraw w sądzie. Czy mieliśmy zgodę Kuratora, tak mieliśmy zgodę Kuratora, mieliśmy 
wszystko dopilnowane i teraz nikt po tamtej Pani nie płacze w Żaganiu, niech mi Pan wierzy. 
Ci ludzie, którzy dzisiaj tutaj są, są z innych powodów. Więc niech ma Pan troszeczkę honoru, 
ja wiem, że Pana boli, że Pan przegrał wybory, wiem, że chce Pan startować jeszcze na burmi-
strza. Niech Pan po prostu pokaże klasę i się zachowuje, jak facet, tylko tyle Panu powiem. 
Starosta Henryk Janowicz: zachowajmy trochę przyzwoitości, jest to Rada Powiatu i obraduje 
Rada Powiatu. Ja powiem jedno, to, co powiedział Pan Katarzyniec, to nie są łatwe sprawy, ale, 
jak my z tego robimy happeningi, to jest przykre. Ja czuję się po prostu zniesmaczony tą sytu-
acją, to jest przykre, bo my rozmawiamy o placówce, o mieniu powiatu, rozmawiamy o roz-
wiązywaniu problemów, a tu się robi happeningi. To jest przykre, żenujące, Panie Radny Kata-
rzyniec, ja Pana przepraszam w imieniu tych słów, które padły przed chwilą. Przepraszam 
Pana, jako człowieka, bo Pan, jako samorządowiec, jako pracownik samorządowy, dla tego 
miasta wypracował wiele dobrego. Przepraszam innych Radnych, że ktoś tu próbuje wami 
manipulować i różne rzeczy wymyślać, to jest nie do pomyślenia, robienie z takiej sytuacji 
szopek. Zarząd Powiatu miał ciężką chwilę i ciężkie problemy, żeby podjąć taką, a nie inną 
decyzję. My tego nie podejmowaliśmy z dnia na dzień, czy z minuty na minutę, to trwało bar-
dzo długo. Szanowni Państwo, spotkamy się za jakiś czas, porozmawiamy, ja osobiście przyjdę 
do Państwa do Ośrodka i porozmawiam. Powiem tak, praca Zarządu nie należy do łatwych i 
musicie to zrozumieć. Radnym chciałbym podziękować za budżet, budżet został zatwierdzony 
na przyszły rok, bardzo ważny budżet. Uważam, że pewne kwestie rozwiążemy w międzycza-
sie, przedyskutujemy. Tak samo do Radnego Białkowskiego, Panie Radny odpowiednie pisma i 
też będziemy reagować na to. Chciałbym podziękować za przegłosowanie budżetu i chciałem 
powiedzieć, że ten budżet jest budżetem dla nas nie trudnym, ale takim, że musimy na niego 
bardzo ostrożnie spoglądać, ale jest to budżet inwestycji. Inwestycji nie tylko w infrastrukturze, 
ale też inwestycji w szkołach, bo musimy patrzeć, że my mimo to, coś w tych szkołach robimy. 
To nie jest tak, że my odcinamy się od wszystkiego, realizujemy to, na co nas stać, jako powiat 
i realizujemy w taki sposób, żeby wszystkich jednakowo traktować na terenie całego powiatu.  

    9. Wnioski. 
    Radny Stefan Gołek: proszę, aby odpowiedzi na interpelacje, które złożył Radny Zbigniew 

Białkowski i Radny Tomasz Kwarciński zostały przesłane do wszystkich radnych. W tej 
chwili, jakbym miał się ustosunkować do konfliktu, który zaistniał w Ośrodku, to nie potrafię, 
bo jeżeli się czyta pisma związkowców to praktycznie rzecz biorąc są to sprawy prokuratorskie. 
Zarzuca się niekonsekwencje, nierzetelność, łamanie prawa, a to nie jest zadanie Rady Powiatu 
tylko sądu lub prokuratury. Dlatego ja proszę, aby Pan Starosta był uprzejmy wszystkim 
radnym przesłać odpowiedź na interpelacje, wtedy może ja będę miał obraz na sytuację. 

     Radny Tomasz Hucał: w imieniu Przewodniczącego Komisji Oświaty proszę o to, żeby 
członkowie Komisji Oświaty pozostali jeszcze na sali po zakończonych obradach sesji w celu 
omówienia spraw, które się dzisiaj wydarzyły. 

     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: chciałem na koniec powiedzieć, że uczestniczyłem  
w posiedzeniu Zarządu i operowaliśmy na konkretnych dokumentach. Tam był audyt, była 
Pani, która przeprowadzała ten audyt. Pani się odniosła do stanowiska Pani Dyrektor, to był 
proces, który trwał miesiącami. Nikt nikomu tutaj nic nie robił nagle, a Pani Dyrektor także 
miała swój czas do odniesienia się do tych nieprawidłowości wskazanych w audycie. 
Natomiast, co do wypowiedzi Pana Burmistrza, przykro mi, że operujemy tu jakimiś 
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personaliami. Wycieczki personalne to chyba nie są tutaj na miejscu, dlatego prosiłbym, aby 
takich rzeczy na przyszłość na forum rady nie było. Panów związkowców, przedstawicieli 
społeczności SOSW w Żaganiu zapraszam do powiatu, tam są dokumenty, z tymi 
dokumentami można się zapoznać i prosiłbym o trochę mniej emocji, a więcej merytorycznej 
pracy.   

     Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik na zakończenia obrad sesji złożył wszystkim życzenia  
z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 

    10. Zamknięcie obrad XXI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
  Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 1210 ogłosił zamknięcie XXI sesji V kadencji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 19 grudnia 2016 roku. 

 

               Protokołowała  
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